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WEBVTT

0:03:46.120 --> 0:03:49.510

Beste mensen,.

Even voordat we de

0:03:49.510 --> 0:03:53.440

vergadering met elkaar

officieel gaan beginnen. En de

0:03:53.440 --> 0:03:57.250

hamer is dus ook nog niet gevallen wat

dat betreft, maar misschien even voordat

0:03:57.250 --> 0:04:00.970

we gaan beginnen toch eventjes

weer de regels voor vanavond

0:04:01.210 --> 0:04:05.110

in verband met corona.

Let erop dat we met



0:04:05.110 --> 0:04:08.920

elkaar de anderhalve meter.

In acht nemen spreken

0:04:08.920 --> 0:04:12.790

elkaar daar ook op aan. Als je

binnenkomt, desinfecteren u dan uw

0:04:12.910 --> 0:04:14.260

handen als u dat wilt doen,.

0:04:16.750 --> 0:04:20.740

Daar bij de ingang van de duur.

U weet waar het staat. Volg

0:04:20.829 --> 0:04:24.280

de aangegeven looproutes

en nee met één

0:04:24.280 --> 0:04:27.850

plaats op uw zitplaats,

ook als er straks

0:04:27.910 --> 0:04:31.870

gechargeerd wordt.

Dat is nieuw,. Een

0:04:31.870 --> 0:04:35.590

mondkapje op het moment dat we

opstaan en ons verplaatsen vanuit de



0:04:35.590 --> 0:04:39.190

zaal naar het bedrijfsrestaurant

naar het toilet. Op de

0:04:39.190 --> 0:04:43.030

gang dragen we een mondkapje

in de binnenruimte van het

0:04:43.030 --> 0:04:47.020

gemeentehuis in

publieke ruimtes. Die

0:04:47.020 --> 0:04:50.770

maatregelen gelden dus ook voor het

trappenhuis. Tot u weer buiten

0:04:50.770 --> 0:04:54.580

bent, hebben we met elkaar

afgesproken dat dit de regels

0:04:54.580 --> 0:04:58.450

zijn in het gemeentehuis ook

allemaal natuurlijk, om de

0:04:58.450 --> 0:05:01.090

verspreiding van het

coronavirus te voorkomen.

0:05:03.010 --> 0:05:07.000



Als u weggaat straks of van

uw plaats weggaat voor

0:05:07.150 --> 0:05:10.900

een voor het. Ruimte

maken voor één van uw

0:05:10.900 --> 0:05:14.590

fractiegenoten. Uw plek gaat innemen

voor het volgende onderwerp:

0:05:14.920 --> 0:05:18.340

desinfecteren u dan eerst

eventjes met de bekende

0:05:18.340 --> 0:05:22.060

doekjes uw plaats uw zitplaatsen,

stoel en de microfoon.

0:05:24.550 --> 0:05:28.300

Laten we ook de aanwijzingen van

de bodes goed in acht nemen. Ze

0:05:28.300 --> 0:05:32.290

zijn er voor ons voor onze eigen

veiligheid, voor die van anderen en

0:05:32.290 --> 0:05:36.070

voor elkaar, en daar zijn we jullie

heel erg dankbaar voor. Dat jullie die



0:05:36.070 --> 0:05:39.640

rol ook vervullen. Dus u mag

ons daar ook allemaal op

0:05:39.640 --> 0:05:43.330

aanspreken, en dat zullen wij

elkaar ook doen. Dat stel ik voor

0:05:43.540 --> 0:05:46.540

dat we dat ook als gedragsregels

met elkaar afspreken.

0:05:47.470 --> 0:05:51.370

Denk erom voor uw eigen gezondheid,

maar ook voor de beeldvorming

0:05:51.550 --> 0:05:52.810

die het heeft naar buiten toe.

0:05:56.620 --> 0:06:00.580

Ja, dat zijn eigenlijk de zaken die ik

vooraf nog even weer met u wilde delen. Ook

0:06:00.580 --> 0:06:04.510

de mensen in het bedrijfsrestaurant

hebben meegeluisterd neem ik aan en daar

0:06:04.510 --> 0:06:08.410

gelden vanzelfsprekend dezelfde



regels voor. En dan vraag ik de

0:06:08.410 --> 0:06:12.250

bodem om de te laten klinken,

zodat we deze vergadering met

0:06:12.250 --> 0:06:13.930

elkaar beginnen met

het ambtsgebed.

0:06:26.620 --> 0:06:30.460

Almachtige God. Wij bidden u om

wijsheid ter behartiging van de

0:06:30.460 --> 0:06:34.060

belangen die aan ons zijn

toevertrouwd,. Opdat onze

0:06:34.060 --> 0:06:37.900

besluiten mogen strekken tot

bevordering van het welzijn van onze

0:06:37.900 --> 0:06:41.500

gemeente en tot verheerlijking

van uw naam. Amen.

0:06:49.330 --> 0:06:53.320

Daarmee is de opening van

deze vergadering. Ook



0:06:53.320 --> 0:06:57.010

uitgesproken via het ambtsgebed

en ik heb een bericht van

0:06:57.010 --> 0:07:00.550

verhindering gekregen van mevrouw

Van der Meer, die thuis is

0:07:00.580 --> 0:07:04.570

vanwege verkoudheid

klachten. En

0:07:04.750 --> 0:07:08.530

dan kennen we de regels. Ben

je verkouden, word joosten

0:07:08.980 --> 0:07:11.860

Niessen? Heb je koorts,

dan blijven we thuis.

0:07:13.330 --> 0:07:17.200

Ik heet u allemaal van harte welkom.

De raadsleden vanzelfsprekend

0:07:17.680 --> 0:07:21.220

het college, ook de mensen

die met ons meekijken via de

0:07:21.220 --> 0:07:24.850

webcam, kan u niet op de



publieke tribune. Dat is jammer.

0:07:25.390 --> 0:07:29.080

Maar gelukkig hebben we een hele goede technische

voorziening, zodat u allemaal mee kunt

0:07:29.080 --> 0:07:32.650

kijken en weet dat we het zeer

waarderen, ook dat u deze

0:07:32.650 --> 0:07:36.550

vergadering bijwoont, geheel

voor gedeelte, maar dat u zich

0:07:36.550 --> 0:07:40.300

ook op de hoogte wil stellen en

belangstelling heeft voor het politieke werk

0:07:40.480 --> 0:07:44.290

hier vanavond in deze raadszaal

ook de raadsleden in het

0:07:44.290 --> 0:07:48.010

bedrijfsrestaurant die vanwege

corona nu niet in de raadzaal

0:07:48.010 --> 0:07:51.370

zitten. U kunt altijd deelnemen

aan de beraadslagingen,



0:07:51.670 --> 0:07:55.450

want de deur staat open. Microfoon

is aanwezig bij de ingang,

0:07:55.750 --> 0:07:59.740

dus wilt u het deelnemen aan de

beraadslagingen? Loopt u dan naar

0:07:59.740 --> 0:08:03.670

de raadzaal toe en bij de ingang kunt u

het woord vragen en dat wordt u daar

0:08:03.670 --> 0:08:07.240

alvast gegeven. De

0:08:07.240 --> 0:08:11.050

agenda? Het tweede

agendapunt, één

0:08:11.050 --> 0:08:15.010

twee vanavond. Ik heb daar een

woordvoering vooraf gemeld gekregen

0:08:15.010 --> 0:08:17.410

van mevrouw Pluimers. Mevrouw

Pluimers, u krijgt het woord.

0:08:18.820 --> 0:08:22.480

Ja, voorzitter, hartelijk

dank. Het gaat over



0:08:22.480 --> 0:08:26.350

agendapunt. Vijf punt, twee: de maand

rapportage. Lokaal belang vindt het

0:08:26.350 --> 0:08:29.890

jammer dat deze pas na de commissies

ter beschikking aan de raad zijn

0:08:29.890 --> 0:08:33.630

gesteld en nu aan deze agenda

is toegevoegd. We hadden we

0:08:33.700 --> 0:08:37.510

dit namelijk graag eerst in de commissie

besproken. We vinden het op dit moment niet zo

0:08:37.510 --> 0:08:41.470

gepast om die dan nu te gaan

bespreken en daarom hebben ervoor

0:08:41.470 --> 0:08:45.250

gekozen om schriftelijke vragen te stellen.

En dan gaat het over de openbare verlichting

0:08:45.760 --> 0:08:49.600

verzoek aan het college om de maand

rapportage tijdig te verstrekken

0:08:49.630 --> 0:08:53.140



aan de raad, zodat die op de agenda

geplaatst kan worden en een verzoek aan de

0:08:53.140 --> 0:08:56.740

agendacommissie om de maand

rapportages, zeker in deze corona tijd.

0:08:57.160 --> 0:09:00.910

In het vervolg eerst in de commissie

te laten terugkomen. Dank u wel.

0:09:03.700 --> 0:09:07.450

Op voorstel van mevrouw Pluimers stel ik

voor haar verzoek in handen te stellen

0:09:07.570 --> 0:09:11.170

van de agendacommissie en

het college daarvan nota te

0:09:11.170 --> 0:09:14.980

nemen. Mag ik daarmee

afdronk, mevrouw

0:09:14.980 --> 0:09:15.490

Pluimers.

0:09:16.180 --> 0:09:16.960

Jazeker, voorzitter.

0:09:17.100 --> 0:09:20.980



U wel,. Daar zijn we bij

agendapunt één drie gekomen:

0:09:21.040 --> 0:09:24.670

de vaststelling van de besluitenlijst en

het gaat dan om de besluitenlijst van acht

0:09:24.670 --> 0:09:28.660

juli en 23 september. Aangezien

daar geen wijzigingsvoorstellen

0:09:28.690 --> 0:09:32.470

op gekomen zijn, mag ik concluderen

dat die ongewijzigd kunnen worden

0:09:32.470 --> 0:09:35.620

vastgesteld. Dat is het geval.

0:09:36.370 --> 0:09:40.300

Dan zijn we bij agendapunt één vier,

de ingekomen en uitgaande stukken.

0:09:41.290 --> 0:09:45.100

De agenderingsverzoek, een die

reeds binnen zijn gekomen.

0:09:45.220 --> 0:09:49.060

Heeft u in ibabs gezien onder

dit agendapunt die zullen



0:09:49.060 --> 0:09:52.930

worden doorgeleid naar de

agendacommissie. Ik kijk rond.

0:09:52.960 --> 0:09:56.680

Zijn er nog andere agenderingsverzoek

nee, allemaal tijdig ingediend,

0:09:57.130 --> 0:10:00.880

dan concludeer ik dat wordt ingestemd

met de voorgestelde wijze van

0:10:00.880 --> 0:10:04.060

afdoening, met inachtneming

van die agenderingsverzoek.

0:10:04.930 --> 0:10:08.470

Ja aldus besloten. Dan zijn we

0:10:08.500 --> 0:10:12.340

aangekomen bij agendapunt twee. De

meningsvorming. En vanavond hebben we drie acht:

0:10:13.090 --> 0:10:16.600

drie onderwerpen die geagendeerd zijn voor

de meningsvorming. En dan gaat het om de

0:10:16.600 --> 0:10:20.470

strategische agenda van de

regio. Food valley zeg dat



0:10:20.470 --> 0:10:24.250

ook vooral even voor de mensen thuis,

dat u de volgorde daarvan weet de

0:10:24.250 --> 0:10:27.490

uitgangspunten, notitie. De

rol van gemeenteraden in de

0:10:27.520 --> 0:10:31.270

governance van de regio food

valley, als tweede punt voor de

0:10:31.270 --> 0:10:34.900

besprekingen en als

derde de renovatie en

0:10:34.930 --> 0:10:38.770

uitbreiding van het

rouwcentrum plantage. In de

0:10:38.800 --> 0:10:42.520

meningsvorming beginnen we dus

nu met het strategische agenda

0:10:42.580 --> 0:10:46.450

2020 20 25 van de regio

food valley, onder

0:10:46.450 --> 0:10:50.350



agendapunt twee één, en ik geef daar

het eerst het woord aan de heer

0:10:50.440 --> 0:10:53.680

van de top en daarna

de heer Bouw.

0:10:54.490 --> 0:10:58.060

Bespreken vanavond, zoals in

corona tijd al enige tijd

0:10:58.060 --> 0:11:01.930

gebruikelijk vanaf onze zitplaats

doen op de interrupties

0:11:01.990 --> 0:11:05.770

vanaf onze zitplaats voor de mensen die

met ons meekijken, dat u weet dat u

0:11:06.010 --> 0:11:10.000

in één keer geen mensen naar de interruptiemicrofoon

ziet gaan. Meneer van de top, het woord

0:11:10.000 --> 0:11:12.850

is aan hem. Dank u

wel, voorzitter,.

0:11:15.580 --> 0:11:19.390

Op dit moment zijn er

ongeveer 1500 boeren in



0:11:19.390 --> 0:11:23.110

de regio food valley,

1500 individuen

0:11:23.650 --> 0:11:27.250

met elk zijn of haar

eigen verhaal in deze

0:11:27.250 --> 0:11:30.910

verhalen soms dramatisch,

soms ontroerend,

0:11:31.450 --> 0:11:34.930

maar vaak enthousiast

komen langs op tv social

0:11:34.930 --> 0:11:38.410

media en in de dagbladen.

Maar het echte

0:11:38.410 --> 0:11:41.860

verhaal over hun hun hun

boerderij hoor je aan de

0:11:41.860 --> 0:11:45.790

keukentafel en ik denk dat

de burgemeester in de tijd

0:11:45.790 --> 0:11:49.390



dat hij in Barneveld is, verschillende

van zulke verhalen rondom de

0:11:49.420 --> 0:11:53.020

keukentafel heeft

gehoord. Van deze

0:11:53.020 --> 0:11:56.320

1500. Individuen

zullen Emmen 500

0:11:56.320 --> 0:11:59.140

overblijven. Dat lezen

we in het raadsvoorstel.

0:12:00.100 --> 0:12:03.880

Laten we hopen dat het een

meer zullen zijn, want de boer

0:12:04.000 --> 0:12:07.000

is de spil waar het in de

food valley omdraait,.

0:12:08.110 --> 0:12:12.100

Maar er zullen er toch om verschillende

redenen veel boeren stoppen

0:12:12.670 --> 0:12:16.060

en die redenen zijn

divers:. Geen opvolger.



0:12:17.080 --> 0:12:20.980

Weggekocht voor woningbouw,.

Geen ontwikkelingsmogelijkheden

0:12:20.980 --> 0:12:24.850

voor het bedrijf, omdat het in

een natuurgebied ligt. Te weinig

0:12:24.850 --> 0:12:28.750

financiën om met het bedrijf draaiende

te houden,. Het psychisch niet

0:12:28.750 --> 0:12:31.810

meer kunnen volhouden. En zo kun

je daar nog een paar noemen,.

0:12:33.100 --> 0:12:36.730

Maar de boer die doorgaat,

die heeft ruimte

0:12:36.730 --> 0:12:39.430

nodig, ruimte om zich

te kunnen ontwikkelen,

0:12:39.940 --> 0:12:43.900

stikstofruimte grond. Maar

er zijn meer partijen

0:12:43.930 --> 0:12:47.530



die die ruimte graag willen

innemen, zoals de woningbouw, de

0:12:47.530 --> 0:12:51.430

natuur, de energie,

recreatie. En als we

0:12:51.430 --> 0:12:55.360

dat gevecht om die ruimte.

De aan de vrije markt

0:12:55.360 --> 0:12:58.750

overlaten, dan trekt de

boer aan het kortste eind.

0:13:00.040 --> 0:13:03.730

Daarom dienen wij een

motie in samen met de

0:13:03.820 --> 0:13:07.330

SGP CDA en de VVD om ervoor te

0:13:07.330 --> 0:13:11.320

zorgen dat er in de regio food

valley voldoende ruimte voor

0:13:11.320 --> 0:13:15.280

de boer overblijft om zich te

kunnen ontwikkelen. En wat



0:13:15.280 --> 0:13:17.980

de ChristenUnie betreft

graag meer dan 500.

0:13:19.750 --> 0:13:23.500

Nu nog enkele punten uit de

strategische agenda. Als ik zo

0:13:23.500 --> 0:13:27.220

deze strategische agenda doorlees,

raak ik onder de indruk.

0:13:28.390 --> 0:13:32.320

Dat op het is een interruptie van de

heer Van den Born. De motie op stuk

0:13:32.320 --> 0:13:35.860

nummer twee, over de

strategische agenda food valley,

0:13:36.100 --> 0:13:39.730

ingediend door de ChristenUnie, is als

eerste ondertekenaar, maakt deel uit van de

0:13:39.730 --> 0:13:43.600

beraadslaging, en ik neem ook aan dat dat

aanleiding voor uw is. Meneer Van den Born om daar

0:13:43.600 --> 0:13:46.540

nu het woord over de



motie. Voorzitter,.

0:13:48.190 --> 0:13:51.490

U, meneer van de top heeft het.

Wanneer we toe aan de markt

0:13:52.000 --> 0:13:55.420

overlaten dat de primaire

sector het onderspit Delft,.

0:13:57.640 --> 0:14:01.630

Waaruit blijkt dat dat men eigenlijk

mijn vraag. En waarom is dan de

0:14:01.630 --> 0:14:04.390

landbouw? De primaire

sector zijn er. Dan.

0:14:06.250 --> 0:14:09.250

Heeft deze sector meer rechten en

andere sectoren is energie natuur

0:14:09.880 --> 0:14:13.420

dan minder belangrijk.

Waarom dat zo

0:14:13.450 --> 0:14:17.440

vasthouden aan een markt die

verandert en een wereld



0:14:17.440 --> 0:14:21.060

die veranderd,.

Terwijl toch de

0:14:21.060 --> 0:14:24.970

dagelijks laat zien. De dag laat zien daar

daarvoor vraag laat zien dat er al een

0:14:24.980 --> 0:14:28.570

heel veel aan het veranderen is en dat

ook food valley daar rekening mee

0:14:28.570 --> 0:14:31.990

houdt. Meneer van de top, is het

niet wat krampachtig voorzitter,.

0:14:35.090 --> 0:14:38.980

Waarom? Waarom de boer

eigenlijk in de vrije

0:14:38.980 --> 0:14:42.520

markt zwakke schakel is,

omdat de prijzen die

0:14:42.880 --> 0:14:46.630

andere marktpartijen kunnen betalen

veel hoger zijn als die een boer kan

0:14:46.630 --> 0:14:50.020

betalen. Dus dus dus het is



ook een financiële prikkel

0:14:50.590 --> 0:14:53.110

en waarom de de

boer eigenlijk.

0:14:54.790 --> 0:14:58.660

Boven de andere partijen zetten.

Gewoon ook ook vanuit den

0:14:58.660 --> 0:15:01.630

haag. Maar wat wordt de

boer ook allerlei regels

0:15:01.630 --> 0:15:05.200

opgedrongen, ze moeten grondgebonden

zijn en die kringloop.

0:15:05.200 --> 0:15:09.130

Landbouw en al die zaken vragen

ook om grond. Dus dus die

0:15:09.130 --> 0:15:13.000

grond heeft ook de boer hard nodig.

En dan zoek: je zoekt eigenlijk de

0:15:13.000 --> 0:15:16.900

boeren meer om samen te werken

met de natuur met energie om



0:15:16.900 --> 0:15:20.500

dingen samen te doen, maar dat is

de boer toch die grond in bezit kan

0:15:20.500 --> 0:15:23.740

blijven kan houdt om zo zijn

bedrijf te kunnen volhouden.

0:15:24.790 --> 0:15:28.420

Voorzitter, nog een korte vraag: c, Q, dat

betekent dat de andere naar meneer Korevaar andere

0:15:28.420 --> 0:15:32.110

ontwikkelingen dan geen voorrang

meer hebben. Energy, bijvoorbeeld

0:15:32.110 --> 0:15:35.740

of natuur moet het dan stilstaan

en moeten we alles wijken voor het

0:15:35.740 --> 0:15:39.670

behoud van de grond voor de boer.

Meneer van de top en daarna, meneer

0:15:39.670 --> 0:15:43.660

Korevaar, als je

zoveel grond hebt

0:15:44.370 --> 0:15:48.190

voor energie, dan dan kun je dan, dan denk



je waarschijnlijk aan de zonneparken.

0:15:48.610 --> 0:15:52.600

En dan ja, ik vind dat dat een van

de laatste optie is, is wat wat

0:15:52.600 --> 0:15:56.590

wat wat ons betreft om daar. Om

daar een grond voor beschikbaar

0:15:56.590 --> 0:16:00.580

te stellen, terwijl er is nog heel veel

andere mogelijkheden zijn om die zonnepanelen

0:16:01.000 --> 0:16:04.810

gewoon op op te zetten. Op de daken er

dus wat dat betreft, dan denk ik dat

0:16:04.810 --> 0:16:08.260

dat de grond beter bestemd kan worden

voor voor de landbouw als voor

0:16:08.500 --> 0:16:11.470

zonneparken. Windmolens

die weilanden van u.

0:16:14.380 --> 0:16:17.290

Laat deze vraag nog toe en daar gaan

we echt naar. Meneer Korevaar,.



0:16:18.830 --> 0:16:22.510

Wilt u de vraag nog een keer herhalen: een

windmolen mag wel in hetzelfde weiland.

0:16:25.120 --> 0:16:29.020

Ja, die discussie wil ik nu eigenlijk niet

voeren, maar als als als het als de regels

0:16:29.020 --> 0:16:32.650

dat we dat toestaat. Ja, dan dan

waarom niet?. Meneer Korevaar?

0:16:33.010 --> 0:16:36.250

Ja, voorzitter, een beetje in dezelfde

lijn als meneer Van den Born.

0:16:37.060 --> 0:16:40.510

Een van de overwegingen is

namelijk dat de agrarische

0:16:40.630 --> 0:16:44.630

bestemming op op het land achter

moet blijven voor natuur of en

0:16:44.630 --> 0:16:48.190

en ook als die wordt ingezet voor

natuur en energiegebruik. En en daar

0:16:48.490 --> 0:16:52.390

proef ik een tegenstrijdigheid, want u spreekt



over het feit dat de boer trekt aan het kortste

0:16:52.390 --> 0:16:56.260

eind. En het is ook de zwakste

schakel. Maar het zijn toch de boeren

0:16:56.290 --> 0:17:00.250

zelf die hun land verkopen voor

andere doeleinden, en daarmee

0:17:00.280 --> 0:17:04.119

geven ze eigenlijk hun eigen kapitaal

uit handen. En dat zullen ze doen,

0:17:04.180 --> 0:17:08.050

denk ik, maar daar hoor ik graag van u wat

u daarvan denkt, omdat ze denken dat het

0:17:08.050 --> 0:17:11.829

economisch interessant voor ze is. Dus

daarin zijn zij toch zelf de ondernemer.

0:17:12.760 --> 0:17:13.510

Meneer Van den Top,.

0:17:16.460 --> 0:17:20.349

Als het om de natuur gaat, is dat

niet echt aan de orde, maar de

0:17:20.349 --> 0:17:24.040



reden dat ze dan grond zullen verkopen is

omdat ze hun bedrijf niet kunnen ontwikkelen

0:17:24.460 --> 0:17:28.390

en daarom gedwongen de boerderij

verkopen en de grond. Dan gaat er

0:17:28.630 --> 0:17:32.380

dan vaak naar de natuur als als het

aan een natuurgebied gelegen ligt.

0:17:32.830 --> 0:17:36.550

Dus dus dan. Ja, dan is het eigenlijk

een gedwongen verkopen omdat de

0:17:36.970 --> 0:17:40.630

ontwikkelingsmogelijkheden gewoon

beperkt zijn, maar waar de

0:17:40.630 --> 0:17:44.590

landbouw zoek meer samen samen op

te trekken. En in de landbouw heeft

0:17:44.590 --> 0:17:48.580

ook een natuurdoelstelling en nu is er

veel te veel een scheiding tussen landbouw

0:17:48.580 --> 0:17:52.390

en natuur, net als als het tegenover

elkaar staan, en dat moet veel meer



0:17:52.390 --> 0:17:56.050

samengaan. Want ook binnen de landbouw

gebeurt heel veel mooie dingen,

0:17:56.800 --> 0:18:00.520

ook voor de natuur. Dus ik, ik

zoek meer om. Ik zie dat mevrouw

0:18:00.610 --> 0:18:04.060

Van den Wildenberg ook nog wel aan

te sluiten op dit interruptiedebat.

0:18:05.500 --> 0:18:09.370

Dank u wel. Voorzitter,. Deze

motie verbaasde me enigszins

0:18:09.370 --> 0:18:12.970

omdat de strategische agenda

is samengesteld door een

0:18:13.000 --> 0:18:16.570

speciale werkgroep, waarin

volgens mij toch ook de

0:18:16.570 --> 0:18:20.440

agrarische sector heel duidelijk

deel heeft genomen, zijnde

0:18:20.440 --> 0:18:23.740



het LTO en heeft meneer

van de top dan het beeld

0:18:24.100 --> 0:18:28.000

dat de inbreng daarin

te gering is, of

0:18:28.000 --> 0:18:31.990

dat ze niet uit de verf komen.

In eerste instantie leek

0:18:31.990 --> 0:18:35.770

het mij een tamelijk

overbodige motie,. Omdat

0:18:35.890 --> 0:18:39.820

omdat er juist in de hele

strategische agenda en

0:18:39.820 --> 0:18:43.750

ook in de ontwikkeling van de regio

food valley volop aandacht is

0:18:43.750 --> 0:18:45.550

voor agrarische sector.

0:18:46.000 --> 0:18:49.900

Meneer van de top,. En dat

0:18:49.900 --> 0:18:53.770



onderschrijven wat u zegt dat in de

strategische agenda heel veel aandacht is

0:18:53.770 --> 0:18:57.370

voor de agrarische sector. Maar

er wordt ook genoemd dat die

0:18:57.370 --> 0:19:01.240

ruimte die de agrarische sector nodig heeft,

dat er ook andere partijen die ruimte nodig

0:19:01.240 --> 0:19:05.170

heeft. En er komt nu een

ruimtelijke verkenning om

0:19:05.170 --> 0:19:09.070

die ruimte vraag in beeld te brengen

van de woningbouw en van al

0:19:09.070 --> 0:19:12.010

die partijen. En dat is een.

0:19:13.060 --> 0:19:16.810

En daarom vind ik eigenlijk nu die

verkenning loopt. Op dat moment moet je ook

0:19:16.810 --> 0:19:20.740

als food valley onderbouwen

dat wat welke grond



0:19:20.740 --> 0:19:24.670

welke ruimte de landbouw nodig

heeft. Als je de laatste mee kom dan

0:19:24.670 --> 0:19:28.570

dan dan loop. Je loop je eigenlijk achter

de feiten aan wat de andere partijen,

0:19:28.720 --> 0:19:32.680

vooral de woningbouw en andere partijen die, die

zullen echt heel hard om de ruimte gaan vechten.

0:19:34.000 --> 0:19:37.870

Mevrouw Van, den Wildenberg mag

nog vervolgvraag stellen. En dan

0:19:37.870 --> 0:19:40.810

heeft meneer van den word je nog een

heel klein vraagje laten, maar weten.

0:19:44.710 --> 0:19:45.790

Dank u wel, voorzitter,.

0:19:49.090 --> 0:19:52.810

Ik zou liever zien dat de motie wat

concreter was. Ik kan me namelijk

0:19:52.810 --> 0:19:56.200

voorstellen dat u zegt van

de landbouwgronden die



0:19:56.710 --> 0:20:00.280

vrijkomen. Die

worden niet a priori

0:20:00.280 --> 0:20:04.060

meteen aan iets anders toegevoegd.

Dus daar zou een soort

0:20:04.120 --> 0:20:08.080

opmerking voor kunnen komen. Ga die

in eerste instantie toch weer aan

0:20:08.080 --> 0:20:11.920

de landbouw toerekenen.

En in mijn

0:20:11.920 --> 0:20:15.790

voorstel zou zijn om dit inderdaad

bij die verkenning te behandelen. En

0:20:15.790 --> 0:20:19.720

niet nu, omdat het omdat ik het nu dus overbodig

vindt. Maar dat is meer een opmerking.

0:20:20.710 --> 0:20:24.460

Meneer Van den Born, ja, ik had een vraag

gesteld, niet beantwoord is. Mijn vraag was.

0:20:25.250 --> 0:20:29.230



De primaire sector heeft hebben die

meer rechten dan de andere sectoren? U

0:20:29.230 --> 0:20:33.070

trouwens ook benieuwd naar de definitie

van een primaire sector,. De heer

0:20:33.070 --> 0:20:36.970

van de top. En dan zie ik meneer

Bomen, nou, nou, we lezen ook in de

0:20:37.000 --> 0:20:40.850

in de strategische agenda en dat

dat de landbouw wel de ja, de

0:20:40.900 --> 0:20:44.500

primaire sector noemen we eigenlijk de primaire

sector die heel in het begin van de voedselketen

0:20:44.500 --> 0:20:48.490

staten en en en dat dat

als dat ophoudt, dan

0:20:48.490 --> 0:20:52.420

heb je dus ook geen ja, en dan zie je

dat dan werkt dat door alle sectoren

0:20:52.420 --> 0:20:56.320

die de willen opvolgen vullen.

Dus wat dat betreft is de



0:20:56.350 --> 0:20:59.710

agrarische sector de primaire sector

in de food valley wat voert betreft

0:21:00.370 --> 0:21:04.300

meneer Polman, te vraag niet beantwoord. Nog

voorzitter, jawel, in ieder geval een antwoord op mijn

0:21:04.300 --> 0:21:08.200

vraag, was of er meer recht naar andere

sectoren? Ja, u heeft wel een antwoord gehad of

0:21:08.210 --> 0:21:12.190

het beantwoord adequaat is. Bepaald

uzelf dan vraag nog nogmaals.

0:21:12.190 --> 0:21:16.120

De vraag heeft deze sector meer

richting dan andere sectoren? Dat

0:21:16.300 --> 0:21:20.080

de de vraag. Is dat ja of nee,

dan ben ik nieuwsgierig naar

0:21:20.440 --> 0:21:24.430

de heer van de top. Een

kort antwoord in. Als je

0:21:24.460 --> 0:21:28.150



de agrarische sector met andere

sectoren vergelijk, heeft de agrarische

0:21:28.150 --> 0:21:32.140

sector die die die grond in het

gebruik en wat tafel, dan hebben zij

0:21:32.140 --> 0:21:35.890

de eerste recht op die grond, omdat ze die

op dit moment in gebruik hebben en andere

0:21:35.890 --> 0:21:39.700

partijen die graag willen overnemen.

De heer Bouwman van het CDA,

0:21:39.760 --> 0:21:43.540

voorzitter, ik denk dat ik mijn

bijdrage maar bewaren tot ik

0:21:43.660 --> 0:21:47.410

straks aan het woord kom. Dat is

mooi. Dan vraag ik nu de heer van de

0:21:47.410 --> 0:21:51.100

top zijn betoog te verzenden voor

de mensen die meekeken. Dit ging

0:21:51.100 --> 0:21:55.090

allemaal over de ingediende

motie van de ChristenUnie als



0:21:55.090 --> 0:21:59.080

eerste ondertekenaar en het CDA

en de SGP en de VVD over een

0:21:59.080 --> 0:22:03.010

visie die ontwikkeld moet worden op

het behoud van grond en stikstof,

0:22:03.400 --> 0:22:05.980

ruimte voor de landbouw.

Meneer Van den Top,.

0:22:08.110 --> 0:22:10.210

Dan gaan we verder met

de strategische agenda.

0:22:12.140 --> 0:22:16.090

Ik begon ermee dat als je de strategische

agenda doorlees, dan raak je onder de

0:22:16.090 --> 0:22:19.960

indruk van wat er allemaal voor ambities

zijn binnen de regio food valley.

0:22:20.380 --> 0:22:24.340

Er gebeurt veel en er staan

nog veel meer te gebeuren. Ik

0:22:24.340 --> 0:22:28.270



ben ook blij dat er dan ook een

communicatiemedewerker is aangesteld om al die

0:22:28.270 --> 0:22:31.900

activiteiten die er gebeuren, omdat

naar buiten toe te brengen naar de

0:22:31.900 --> 0:22:34.000

boeren, naar de bedrijven

en naar de burgers.

0:22:35.810 --> 0:22:39.570

Nog iets over het verdienmodel. De

afgelopen jaren heeft de ChristenUnie

0:22:39.590 --> 0:22:43.420

verschillende keren het verdienmodel aan

de orde gesteld en het is mooi om te

0:22:43.420 --> 0:22:47.380

zien dat het verdienmodel een belangrijke

plaats inneemt. In deze strategische

0:22:47.380 --> 0:22:51.160

agenda, en ook in de praktijk

wordt er al aan gewerkt door

0:22:51.160 --> 0:22:55.090

middel van workshops en dergelijke.

Wij zijn wel benieuwd van



0:22:55.090 --> 0:22:58.540

wat dit gaat uitwerken.

Wat hier nog bijkomt,

0:22:59.050 --> 0:23:01.990

is dat dat de banken bij

0:23:01.990 --> 0:23:05.980

financieringsaanvraag steeds strengere

eisen gaan stellen. Dat komt

0:23:06.010 --> 0:23:09.610

door de Europese normen van

de bazel. Vier richtlijn.

0:23:10.270 --> 0:23:13.990

Het verdienmodel wordt steeds

belangrijker en het onroerend goed, de

0:23:13.990 --> 0:23:17.800

bezittingen minder. Hierdoor zal

het voor boeren moeilijker worden

0:23:18.280 --> 0:23:22.120

om een financiering te krijgen. Ik

ben wel benieuwd of hij binnen de

0:23:22.150 --> 0:23:25.570

food valley ook ook aandacht



voor is geweest, of we ook is.

0:23:26.950 --> 0:23:30.940

Over de luchtkwaliteit. De

luchtkwaliteit in Barneveld is niet

0:23:30.940 --> 0:23:34.480

slecht, maar het kan altijd

beter en het is daarom goed

0:23:34.780 --> 0:23:38.770

dat er aan emissiearme stal types

wordt gewerkt. De food valley is een

0:23:38.800 --> 0:23:42.700

proeftuin voor nieuwe technieken

over ammoniak en fijnstof emissies

0:23:42.700 --> 0:23:46.030

te verlagen. Een belangrijke

voorwaarde hier is de

0:23:46.030 --> 0:23:48.880

betaalbaarheid van de

verschillende systemen.

0:23:50.710 --> 0:23:54.430

De ChristenUnie is ook blij met de tijd, meneer van

de top, want u had vier minuten. Die is inmiddels



0:23:54.430 --> 0:23:57.040

voorbij. Ik hetzelfde.

0:23:59.230 --> 0:24:03.220

De ChristenUnie is ook blij met de

coach, de coach die boeren waar

0:24:03.220 --> 0:24:07.090

de boeren gebruik van kunnen maken in de

moeilijke tijd waarin ze leveren op alles

0:24:07.090 --> 0:24:10.960

wat er op ons afkomt. Wij vinden

wel dat er uit gaat uw gang punt

0:24:10.960 --> 0:24:14.890

van die gesprekken moet zijn. Hoe

kan de boer verder met bedrijf en

0:24:14.890 --> 0:24:16.930

het laatste optie

is dan stoppen?.

0:24:19.330 --> 0:24:22.720

Nog twee punten zou ik heel kort benoemen.

Sociaal doet de food valley, het goed

0:24:23.440 --> 0:24:27.190

heeft onderzoek uitgewezen van t

los. Daar zijn we ook blij mee dat.



0:24:28.240 --> 0:24:31.600

Ja, dat het sociaal goed gaat

en wat de woningbouw betreft,

0:24:32.320 --> 0:24:36.310

vinden dat de woningbouw

steeds een belangrijk item

0:24:36.310 --> 0:24:39.790

wordt in het wat in de Randstad speelt

en wat er op het landelijk gebied wordt

0:24:39.820 --> 0:24:43.810

afgewikkeld. En daarom is

het goed om nou dat we

0:24:43.870 --> 0:24:47.500

voldoende woningen bouwen voor alle

doelgroepen, maar wel beseffen dat we

0:24:47.620 --> 0:24:51.010

beperkte ruimte hebben.

Ik wil afsluiten met een

0:24:51.330 --> 0:24:54.970

mooie afsluiting. Ik wil afsluiten met een

compliment dat. Mag u wel, voorzitter,.

0:24:55.750 --> 0:24:59.710



Aan onze wethouder, die een grote

rol speelt in de food valley en

0:24:59.710 --> 0:25:03.580

bij dit dus, zoals totstandkoming

van de strategische

0:25:03.580 --> 0:25:07.090

agenda, en ik wil

de beoogde nieuwe

0:25:07.090 --> 0:25:11.080

wethouder alvast wijsheid toewensen

om onze ingediende motie uit te

0:25:11.080 --> 0:25:14.770

gaan voeren?. De heer Bouwman?

U krijgt het woord en

0:25:14.770 --> 0:25:17.920

daarna meneer van de top meneer

Bouwman van de fractie van het CDA.

0:25:18.730 --> 0:25:22.570

Dank u wel voorzitter,. Ik wil

eerst eventjes. U moet maar

0:25:22.570 --> 0:25:26.530

aangeven wanneer de tijd is, want ik heb een heel

verhaal voorbereid, maar ik drie minuut, en ik heb



0:25:26.530 --> 0:25:30.430

hier al zoveel gehoord dat ik eerst even

op wil reageren. Ten eerste, meneer

0:25:30.430 --> 0:25:34.360

Van den Born heeft de primaire sector meer

recht. Dat is een andere sector. Nee, die

0:25:34.360 --> 0:25:38.230

heeft hij niet, maar de primaire

sector en u U heeft begrepen

0:25:38.230 --> 0:25:42.190

wat de primaire sector is.

Onderhand. Ja. Voorzitter, ik

0:25:42.190 --> 0:25:46.120

vind een vreemde vraag: excuus net gevoerd die

vraag heb ik niet op u gesteld, nee, maar ik

0:25:46.120 --> 0:25:49.990

ga er ook niet beantwoord als u nee,

maar. Ik wilde wel even wat van

0:25:49.990 --> 0:25:53.770

zeggen. Ik vind die primaire sector. Die

heeft niet meer rechten als een andere

0:25:53.770 --> 0:25:57.670



sector, maar het is wel het geval

dat die primaire sector wel heel

0:25:57.670 --> 0:26:01.600

belangrijk is voor het onderhoud

van het landschap en alle andere

0:26:01.600 --> 0:26:04.990

dingen en in deze agenda,

mevrouw Van den Wildenberg,

0:26:05.440 --> 0:26:08.560

mag ik daar ook op reageren,

ongevraagd misschien.

0:26:09.520 --> 0:26:13.420

Deze agenda is wel veel aandacht

voor de agrarische sector, maar

0:26:13.480 --> 0:26:17.230

wat niet waar geen aandacht voor

is, is van: hoe gaan we al die

0:26:17.230 --> 0:26:21.040

claims vormgeven?

0:26:21.070 --> 0:26:24.790

Is de ruimte voor? We hebben ruimte nodig

voor energietransitie, bedrijventerreinen,



0:26:24.850 --> 0:26:26.680

wonen, infrastructuur,.

0:26:28.060 --> 0:26:31.930

Recreatie, zijn allemaal

onderwerpen nu voor het

0:26:31.930 --> 0:26:35.800

CDA? Wel heel belangrijk

zijn, maar er is ruimte voor

0:26:35.800 --> 0:26:39.670

nodig en die moeten zijn,. Maar

ook voor de landbouw zit in

0:26:39.670 --> 0:26:43.060

deze strategische opgaven steeds

strategische agenda flinke

0:26:43.060 --> 0:26:46.810

opgave. Een opgave

extra ruimte

0:26:47.470 --> 0:26:51.160

is nodig om extensieve te

worden,. Om kringloop te

0:26:51.160 --> 0:26:54.970

sluiten. We moeten dus na gaan

denken en goed nadenken waar en



0:26:54.970 --> 0:26:58.690

hoe we dit allemaal willen

verwezenlijken,. En dat

0:26:58.690 --> 0:27:02.380

onderdeel missen we in dit stuk, en

dat is waar die motie om vraagt,

0:27:02.500 --> 0:27:05.500

nadenken: hoe vullen

we die ruimte in?.

0:27:06.310 --> 0:27:08.740

Daar gaat het in

principe om en.

0:27:10.840 --> 0:27:14.410

De food valley vinden. Wij moet

een visie ontwikkelen op hoe we

0:27:14.410 --> 0:27:18.220

omgaan met de beperkte ruimte en

vooral de landbouwgrond, want

0:27:18.220 --> 0:27:21.880

dat zal het ondergeschoven

kindje worden vanwege de

0:27:21.880 --> 0:27:25.660



verdiencapaciteit. En laten

we het zo zeggen: grond

0:27:26.200 --> 0:27:29.860

voor woningbouw. Er kan geen boer

tegen al bieden zoveel geld te staren

0:27:29.910 --> 0:27:33.910

omgaat. Dat is niet

te doen. Vroeg mij

0:27:33.910 --> 0:27:37.750

uw bijtijds te waarschuwen heeft nog één minuut en

ik heb nog één minuut en dan gaan we te redden.

0:27:37.990 --> 0:27:41.830

Dan gaan we redden. Ik

word er helemaal rustig

0:27:41.830 --> 0:27:45.760

van, maar ik zie u

denken bij een visie.

0:27:46.600 --> 0:27:50.530

Weer een document van minimaal 30

pagina is. Dat mag natuurlijk wel

0:27:50.680 --> 0:27:54.490

voor de wethouder.. Maar we



0:27:54.490 --> 0:27:58.360

bedoelen meer een visie van. We

hebben er goed over nagedacht en

0:27:58.360 --> 0:28:02.080

zo willen we doen en daarom

dienen we de motie in met het

0:28:02.080 --> 0:28:05.980

verzoek om de ruimtelijke behoefte

van de landbouw zwaar mee te wegen

0:28:06.010 --> 0:28:09.760

in de ruimtelijke verkenning,

die momenteel opgesteld worden

0:28:10.420 --> 0:28:14.260

en waaraan u allen aan deze motie

te steunen. Dank u wel, voorzitter,

0:28:14.260 --> 0:28:17.680

binnen de tijd keurig.

Meneer Polman, u heeft nog

0:28:17.950 --> 0:28:21.130

15 seconden straks voor de tweede

ronde, als dat nodig zou zijn.

0:28:22.510 --> 0:28:26.380

Nee, laten we niet kinderachtig zijn,



meneer van de of meneer Top van de fractie

0:28:26.380 --> 0:28:30.070

van de SGP. U heeft vier

minuten en daarna meneer

0:28:30.070 --> 0:28:30.640

Korevaar.

0:28:35.260 --> 0:28:39.070

Voorzitter, dank u wel.

Samenwerken waar het kan

0:28:39.550 --> 0:28:43.150

zelfstandigheid waar het

moet. Dat is wat de SGP

0:28:43.150 --> 0:28:46.030

betreft, het credo als het

gaat om de regio food valley.

0:28:47.320 --> 0:28:50.710

Dit samenwerkingsverband met de

partijen, overheid, onderwijs- en

0:28:50.710 --> 0:28:54.280

ondernemers heeft de

regio en ook als ons als

0:28:54.280 --> 0:28:57.820



gemeente al het nodige opgeleverd.

En dat gaat het ook verder

0:28:57.820 --> 0:29:01.480

opleveren. Getuige de ambitieuze

strategische agenda 2020

0:29:01.510 --> 0:29:05.290

2025 op diverse

gebieden lopen en

0:29:05.290 --> 0:29:09.130

vraagstukken die we op een betere

wijzen op regionaal niveau kunnen

0:29:09.130 --> 0:29:12.670

oppakken en aanpakken.

Op de gebieden landbouw,

0:29:13.180 --> 0:29:16.510

energietransitie en

duurzaamheid, mobiliteit en

0:29:16.510 --> 0:29:19.990

bereikbaarheid. Woningbouw

en natuur overstijgen

0:29:19.990 --> 0:29:23.980

vraagstukken vaak de gemeentegrenzen.

Daarom samenwerken waar het kan



0:29:23.980 --> 0:29:27.850

en nuttig is. Specifiek

willen we de

0:29:27.850 --> 0:29:31.780

landbouw noemen. Een belangrijke

pijler in onze gemeente. Via de

0:29:31.780 --> 0:29:34.810

regio deal is een uniek

project tot stand gekomen.

0:29:35.710 --> 0:29:39.700

Via websites als die van de regio

food valley zelf, alsook via boer

0:29:39.730 --> 0:29:43.480

aan het roer punt NL worden

we met enige regelmaat op de

0:29:43.480 --> 0:29:47.140

hoogte gebracht. Kan

het college ons hier

0:29:47.140 --> 0:29:50.980

bijpraten wat de regio deal tot nog toe heeft

opgeleverd en wat daar laat de laatste

0:29:50.980 --> 0:29:54.910



stand van zaken is.

Werken waar? Dat

0:29:54.910 --> 0:29:58.870

kan? Ik zei het al, maar dus ook

zelfstandigheid waar. Het moet

0:29:59.410 --> 0:30:02.920

waar we de vraagstukken prima als

gemeente kunnen oppakken. Daar moeten we

0:30:02.950 --> 0:30:06.790

blijvend op inzetten.

Kortom, de regio food

0:30:06.790 --> 0:30:10.180

valley is wat de SGP fractie

betreft niet meer weg te denken.

0:30:10.930 --> 0:30:14.800

Ik wil tenslotte twee aandachtspunten

noemen. Allereerst dat we

0:30:14.830 --> 0:30:18.730

blijvend moeten zoeken naar

ruimte voor de agrariër, net

0:30:18.730 --> 0:30:22.570

ook al langsgekomen

immers ook in onze regio



0:30:22.600 --> 0:30:26.470

staat. Deze ruimte onder druk.

Natuurlijk moeten we ook

0:30:26.530 --> 0:30:29.830

oog hebben voor de andere facetten,

zoals woningbouw en natuur.

0:30:30.520 --> 0:30:34.210

Echter, het belang van de boer

moet in het buitengebied een

0:30:34.210 --> 0:30:37.960

blijvend belangrijke

plaats innemen. Om die

0:30:37.960 --> 0:30:41.800

reden zijn we dan ook samen met de

ChristenUnie CDA en VVD ondertekenaar van een

0:30:41.920 --> 0:30:45.880

motie hieromtrent. Als

tweede aandachtspunt wil

0:30:45.880 --> 0:30:49.540

ik doen we dat we met elkaar moeten

blijven zorgen dat bij inwoners en

0:30:49.540 --> 0:30:52.630



bedrijven de regio food valley

steeds meer bekend wordt.

0:30:53.920 --> 0:30:57.460

Wat dat betreft is het een mooi streven waardoor

de directeur van de regio food valley in de

0:30:57.460 --> 0:31:01.210

commissievergadering werd genoemd.

Over enkele jaren willen we

0:31:01.720 --> 0:31:05.620

dat elke ondernemer een

andere ondernemer kent die

0:31:05.620 --> 0:31:09.550

profijt heeft gehad aan de activiteiten

van het samenwerkingsverband,.

0:31:10.510 --> 0:31:14.170

En eenzelfde belang moet er ook

zijn richting elke inwoner.

0:31:16.300 --> 0:31:20.140

Met dat doel voor ogen concludeer

ik dat we als SGP kunnen instemmen

0:31:20.140 --> 0:31:23.770

met de strategische agenda regio

food valley, inclusief verdieping,



0:31:24.280 --> 0:31:27.370

voor zover het de taken en verantwoordelijkheden

van onze gemeente betreft.

0:31:28.780 --> 0:31:32.410

Voorzitter, tenslotte,. Dit

is de laatste inhoudelijke

0:31:32.410 --> 0:31:36.280

raadsvergadering waarbij aard

Cruijff als wethouder aanwezig

0:31:36.280 --> 0:31:39.940

is. Als SGP fractie willen we

hem hartelijk bedanken voor de

0:31:39.940 --> 0:31:43.360

bijdrage heeft geleverd aan de regio

food valley, en daarbinnen in het

0:31:43.390 --> 0:31:47.350

bijzonder voor de belangen

van onze gemeente. En

0:31:47.350 --> 0:31:51.010

voor de belangen van de agrariërs

in onze regio. Dank u wel.

0:31:52.600 --> 0:31:55.990



Dank u wel, meneer Top, meneer

Korevaar van de fractie van pro

0:31:55.990 --> 0:31:58.180

98 en daarna meneer

Van den Born.

0:32:00.160 --> 0:32:04.120

Voorzitter, een stuk vol ambities.

Daarmee geeft deze strategische visie,

0:32:04.120 --> 0:32:07.600

een doorkijkje naar een regio

food valley, klaar voor de

0:32:07.630 --> 0:32:11.110

toekomst. Vanuit de triple

helix hebben meerdere actoren

0:32:11.140 --> 0:32:15.100

bijgedragen aan dit stuk. Toch,

voorzitter, soms denk je visionair te

0:32:15.100 --> 0:32:19.090

zijn en dan doen de

realiteit overal op op het

0:32:19.090 --> 0:32:22.600

vlak van klimaatverandering bijvoorbeeld.

We groeien in onze regio uit ons jasje



0:32:23.020 --> 0:32:27.010

onze zandgronden verdrogen. We gebruiken

tijdens de warme zomers grondwater om

0:32:27.010 --> 0:32:30.010

gewassen te redden en drinkwater

om onze zwembaden te vullen,

0:32:30.760 --> 0:32:34.600

teveel aan stikstof. Er worden

helikopters ingezet om steen

0:32:34.610 --> 0:32:38.410

mail over onze polsen te verspreiden

en zo de biodiversiteit overeind te

0:32:38.410 --> 0:32:42.060

houden. Zo nodig. Komende

tweede kamerverkiezingen

0:32:42.310 --> 0:32:45.310

staat het ongetwijfeld met stip

in alle verkiezingsprogramma's

0:32:45.880 --> 0:32:49.690

mobiliteit. We willen alles

ontsluiten via snelle fietspaden en

0:32:49.690 --> 0:32:53.680



OV, maar de huidige realiteit

is dat we veel meer gaan.

0:32:53.680 --> 0:32:57.640

Thuiswerken, vooral een beroep doen

op de digitale infrastructuur,.

0:32:58.570 --> 0:33:02.440

De impact van Kofi 19 op onze

samenleving en onze economie is

0:33:02.440 --> 0:33:06.430

nu al enorm. De vermoeidheid

slaat toe, want hoelang kunnen

0:33:06.430 --> 0:33:10.300

wij ons nog blijven motiveren

tot sociale isolatie en hoe ver

0:33:10.300 --> 0:33:13.990

zijn onze medisch en economische elastieken

nog op te rekken tot deze knappe.

0:33:14.800 --> 0:33:18.580

Jan Terlouw openen het academisch jaar

in franeker met de volgende boodschap:

0:33:19.180 --> 0:33:23.170

het corona probleem is een

vlaag. Je een zuchtje in



0:33:23.170 --> 0:33:26.980

vergelijking met de storm die onze

kinderen en kleinkinderen gaan meemaken.

0:33:28.150 --> 0:33:31.870

We zijn bezig de aarde

onbewoonbaar te maken. Onze

0:33:31.870 --> 0:33:35.620

ecologische voetafdruk is veel

en veel te groot einde citaat.

0:33:36.010 --> 0:33:39.640

Gelukkig stelde hij ook dat

het probleem citaat volstrekt

0:33:39.640 --> 0:33:43.600

oplosbaar is. We moeten

het alleen wel doen, zo

0:33:43.600 --> 0:33:47.290

sloot er af,. Maar het was dan ook

met een gevoel van trots dat ik

0:33:47.290 --> 0:33:51.070

afgelopen zaterdag in de

barneveldse krant las dat pro 98

0:33:51.070 --> 0:33:52.810



inmiddels zelfs de wereld

probeert te redden.

0:33:53.500 --> 0:33:54.790

U weet wellicht, voorzitter.

0:33:55.100 --> 0:33:58.850

Een stuk geschreven door een voormalig

politicus die een poging deed de markthal

0:33:58.850 --> 0:34:02.830

overeind te houden,. In alle

ernst tijden veranderen

0:34:02.830 --> 0:34:06.370

en de focus in dit huis is er

een aantal decennia behoorlijk

0:34:06.370 --> 0:34:10.330

verlengd. Maar het kan niet

bij visies blijven. We

0:34:10.330 --> 0:34:13.780

zullen allemaal stappen moeten

zetten. Hiebben: lokaal in eigen

0:34:13.780 --> 0:34:17.469

achtertuin of internationaal

om tot afspraken te komen waar



0:34:17.500 --> 0:34:21.340

alle landen aan bijdragen en

deze strategische agenda.

0:34:21.400 --> 0:34:24.969

Voorzitter, in deze visie maken

wat ons betreft voldoende

0:34:24.969 --> 0:34:28.840

duidelijk op welke terreinen deze stappen

regionaal gezet moeten gaan worden

0:34:29.199 --> 0:34:32.710

om onze economische sectoren

vitaal te houden. Onze

0:34:32.739 --> 0:34:36.460

leefomgeving toekomstbestendig

en onze bevolking gezond.

0:34:36.850 --> 0:34:40.510

Dank u wel. Dank u wel, meneer

Korevaar, meneer Van, den

0:34:40.540 --> 0:34:43.960

Born van de fractie van lokaal

belang en daarna meneer Bos,.

0:34:46.750 --> 0:34:50.679

Voorzitter, daar waar regio food valley



een paar jaar geleden dreigde af te

0:34:50.679 --> 0:34:54.610

glijden, daar een club die zich echt

overal mee willen bemoeien. Ik noem

0:34:54.610 --> 0:34:58.540

bijvoorbeeld leerlingenvervoer, lijkt

het erop dat het realisme in de plaats

0:34:58.540 --> 0:35:02.080

is gekomen van bemoeienis met

zaken die niets te maken hebben

0:35:02.440 --> 0:35:05.980

met de oorspronkelijke reden tot

oprichting, namelijk het versterken van

0:35:05.980 --> 0:35:09.670

vestigingsklimaat. En

om van deze regio een

0:35:09.730 --> 0:35:13.390

Europese top regio op gebied

van agrifood te worden en te

0:35:13.390 --> 0:35:17.290

blijven. Gelukkig wijst

deze strategische agenda



0:35:17.320 --> 0:35:21.040

voorzichtig. Deze kant op, blijft

onverlet dat lokaal belang

0:35:21.040 --> 0:35:24.940

kritisch is en blijft over de

democratische inbedding van

0:35:24.960 --> 0:35:28.780

regio food valley. Voorzitter, even over de

motie door wat zeggen: we vinden het een

0:35:28.780 --> 0:35:32.560

hele vreemde motie. Allereerst omdat

er een waardeoordeel staat over het

0:35:32.560 --> 0:35:36.520

aantal boerderijen waar de

strategische agenda van uitgaat 500

0:35:36.550 --> 0:35:40.210

te weinig. Daarnaast vinden wij

dat het vrijkomen van ruimte

0:35:40.600 --> 0:35:44.410

of beschikbaarheid van ruimte of

herverdelen van ruimte in het

0:35:44.410 --> 0:35:48.280

buitengebied niet primair toekomt



aan de privé primaire sector. De

0:35:48.280 --> 0:35:52.060

landbouw, de wereld verandert en we

moeten mee veranderen. Daar wordt

0:35:52.060 --> 0:35:53.950

betekent dat het

oorspronkelijke.

0:35:57.730 --> 0:36:01.720

Voorzitter, ik heb de vraag aan de heer Van den

Born of die stukgoed heeft gelezen. Er staat in

0:36:01.720 --> 0:36:05.710

dat stuk – en dan begint het eigenlijk mee dat de

wereldbevolking zal groeien en dat er behoefte aan.

0:36:06.520 --> 0:36:10.450

Productie vanuit de sector

zal verdubbelen. Daarvoor

0:36:10.480 --> 0:36:14.350

is wel grond en agrarische grond in dit

geval voor nodig. Dus hoe wilt u dan

0:36:14.410 --> 0:36:17.560

de voeding voor de mensen

realiseren? Bij zo'n groei van de



0:36:17.560 --> 0:36:21.430

wereldbevolking? Meneer Van den Born,

voorzitter, een stukgoed gelezen antwoord op

0:36:21.580 --> 0:36:25.530

de heer Bos en vraag. Voorzitter

wereld veranderd en wij moeten

0:36:25.570 --> 0:36:29.140

mee veranderen. En dat

betekent, meneer Top. Heer

0:36:29.200 --> 0:36:33.160

top eerst meneer

Bos had, die kreeg

0:36:33.170 --> 0:36:37.090

een antwoord op zijn interruptie,.

Ja, in ieder geval. Ik vroeg

0:36:37.090 --> 0:36:41.080

ook aan de aan de heer Van den Born

hoe hij dan wil voorzien in de

0:36:41.140 --> 0:36:44.950

voeding van de groeiende wereldbevolking. Dan

geef ik geen antwoord op meneer Van den Born.

0:36:45.670 --> 0:36:49.450

Voorzitter, als u het goed is dan een hele



discussie gaan voeren over hoe we de wereld gaan

0:36:49.450 --> 0:36:53.140

voelen –. Ik vind dat dat prima,

maar dan heb ik meer tijd

0:36:53.140 --> 0:36:55.990

nodig. Ja, voorzitter, dat is duiken,

maar dat mag hebben. Dank u wel,.

0:36:57.120 --> 0:37:00.640

Heer van het op meneer Top. Neem me niet

kwalijk, ja, voorzitter, dank u wel.

0:37:01.780 --> 0:37:05.680

Ja, meneer Van den Born leest de motie

wellicht anders dan bij die als SGP

0:37:05.680 --> 0:37:09.520

lezen. Wij geven aan dat als het

gaat om de agrarische sector,

0:37:10.180 --> 0:37:14.140

dat die goed moet worden meegenomen

in de ruimte, niet dat die per se in

0:37:14.140 --> 0:37:17.830

alle gevallen voor gaat, maar dit

goed moet worden meegenomen als



0:37:17.890 --> 0:37:21.790

stimulans naar de agrarische sector.

Dat is het signaal wat we ermee meneer

0:37:21.830 --> 0:37:25.540

Van den Born. Ja, voorzitter, ik

zit hier allemaal zaken die in de

0:37:25.540 --> 0:37:27.550

motie staan. Dus ja.

0:37:28.630 --> 0:37:29.530

Ja, misschien

verschillende vormen.

0:37:29.550 --> 0:37:33.460

Mening dat kan ook gebeuren in

deze zaal. Voorzitter, meneer

0:37:33.580 --> 0:37:36.190

Top, als we de laatste

in dit geval.

0:37:36.580 --> 0:37:37.170

In Nederland.

0:37:37.200 --> 0:37:41.020

U wel, meneer Van den Born,

meneer Van den Born,. Meneer



0:37:41.110 --> 0:37:44.950

Top, als laatste in dit interruptie,

debatje wat er van de top –

0:37:45.190 --> 0:37:48.990

want hij is te indien de eerste

indiener van de motie –. Wil ik wel een

0:37:48.990 --> 0:37:52.540

vragen aan de heer Van der Boon. Hij zegt

dat de wereld verandert, alles veranderd,

0:37:52.870 --> 0:37:56.820

maar de agrarische sector verandert ook. Die

is eigenlijk al wat duurzaamheid betreft

0:37:56.830 --> 0:38:00.790

al heel goed bezig en juist door die

veranderingen zich aan te passen aan de

0:38:00.840 --> 0:38:04.810

aan de verandering die op hun afkomen,

hebben ze ook grond en ruimte nodig.

0:38:04.810 --> 0:38:08.740

Dus het volgt op op: het is niet

zo dat de agrarische sector

0:38:08.740 --> 0:38:11.110

blijft stilstaan, die



verandert volop mee.

0:38:12.670 --> 0:38:16.330

Meneer Van den Born. Nou, ik heb geen vraag,

goed, voorzitter, dus dan mag u, dan ga ik toch

0:38:16.330 --> 0:38:20.110

vervolgen. Ik zal even

even beginnen waar ik net

0:38:20.170 --> 0:38:22.420

geëindigd. Voorzitter, het

gaat even over de motie.

0:38:24.070 --> 0:38:27.790

De wereld verandert en wij moeten mee veranderen

en dat betekent dat een oorspronkelijke

0:38:27.820 --> 0:38:31.540

agrarische bestemming niet voor

de eeuwigheid op de vrijkomende

0:38:31.540 --> 0:38:35.380

grond hoeft blijven zitten. Voorzitter,

we juicht als lokaal belang een

0:38:35.380 --> 0:38:38.980

ontwikkeling van intensieve

landbouw of veehouderij naar



0:38:39.040 --> 0:38:42.880

natuurontwikkeling, recreatie

of energie juist toe,

0:38:43.210 --> 0:38:46.870

want het gaat niet goed met de

natuur, dat weten we allemaal

0:38:47.170 --> 0:38:51.010

en dus verschillen wij van mening met

de ondertekenaars van deze motie,

0:38:51.370 --> 0:38:54.280

zoals deze er ook niet steunen.

Tot slot, voorzitter,.

0:38:55.210 --> 0:38:58.960

Ik zei het begin al. Het lijkt voorzichtig

op dat het wel beter gaat met de

0:38:58.960 --> 0:39:02.620

ambities van regio food valley.

Maar voorzichtigheid is en blijft

0:39:02.620 --> 0:39:06.610

geboden, want wanneer ik in het

verdieping document leest dat regio food

0:39:06.610 --> 0:39:10.150

valley, 20 procent minder



auto gebruik, wil in 2022,

0:39:10.570 --> 0:39:14.470

vraag mij serieus af of dat een taak is

van de regio food valley, wel met beide

0:39:14.500 --> 0:39:18.430

beentjes de grond blijven staan. De heer de

food valley en met deze oproep beëindig ik

0:39:18.430 --> 0:39:22.180

mijn bijdrage. Dank u

wel. Dank u wel, meneer

0:39:22.180 --> 0:39:25.870

Bos van de fractie van de VVD, en

dan mevrouw Van den Wildenberg.

0:39:26.830 --> 0:39:30.520

Dank u wel. Voorzitter,. Voorzitter,

deze regio telt maar liefst

0:39:30.580 --> 0:39:34.330

30000. Bedrijven is van groot

naar klein van handel van

0:39:34.330 --> 0:39:37.960

productiebedrijven. Het is

zeer breed en dat heeft



0:39:37.960 --> 0:39:41.920

geresulteerd in de laatste tien jaar

naar een groei, vooral een nieuwe banen

0:39:42.460 --> 0:39:46.270

en zelfs op dit moment in het toch in een

corona tijd zijn er nog steeds vacatures

0:39:46.270 --> 0:39:50.040

open. Dus wat dat betreft leveren in een

mooie omgeving en een mooie regiovoorzitter.

0:39:51.160 --> 0:39:55.150

Bijzonder, is ook dat deze regio apart in

het regeerakkoord wordt genoemd van het

0:39:55.150 --> 0:39:59.050

huidige kabinet. Dat is

niet iedereen gegeven,. En

0:39:59.140 --> 0:40:02.990

naast dat deze door de regering wordt

genoemd, is het dus ook nog eens een

0:40:02.990 --> 0:40:06.610

speciale gebied, hè wat zich

onderscheidt in het agrifood.

0:40:07.420 --> 0:40:11.140

En dan zijn er toch de stukken.



In volgorde is productie,

0:40:11.330 --> 0:40:15.160

de onderwijs, de kennis en natuurlijk ook

een gezonde voeding komt vooral bij het

0:40:15.340 --> 0:40:19.090

andere agendapunten hierop volgend nog

een stuk naar voren. Voorzitter,.

0:40:20.050 --> 0:40:23.530

Productie van voedsel zal de komende jaren

sterk toenemen door de groei van de

0:40:23.560 --> 0:40:27.220

wereldbevolking. De vraag naar

kip zal zelfs verdubbelen

0:40:27.520 --> 0:40:31.060

en dat moeten we Barneveld. Natuurlijk

aanspreken we voorzitter,. Met de

0:40:31.060 --> 0:40:34.960

kennis die we nu hebben. In Nederland zullen

we stap voor stap verder gaan dan een

0:40:35.020 --> 0:40:38.830

kringloop: kring, bouw,

kringloop, landbouw. Of deze



0:40:38.830 --> 0:40:42.370

opgave nog niet genoeg is, zullen we ook nog

bij moeten dragen aan de energietransitie

0:40:43.060 --> 0:40:46.840

met de kennis die we nu hebben.

We willen natuurlijk de wereld

0:40:47.110 --> 0:40:51.040

voeden. Moeten we natuurlijk niet

vergeten dat we dat wel in Nederland in

0:40:51.040 --> 0:40:54.130

een hele luxepositie zijn om

onszelf dit op te leggen?.

0:40:55.000 --> 0:40:58.930

Er zijn in grote delen van de wereld, waar het

al zo mag zijn dat mensen blij zijn als er

0:40:58.940 --> 0:41:02.620

elke avond weer een stukje eten vlees op

tafel ligt. En ik denk dat we daar wel even

0:41:02.640 --> 0:41:06.610

stil mogen staan. Om

al deze stappen moeten

0:41:06.610 --> 0:41:10.360

zetten en kunnen zetten, zijn productie



de bedrijven nodig, en daar is ook

0:41:10.390 --> 0:41:14.290

ruimte voor nodig. Meneer

Korevaar heeft. Ja,

0:41:14.290 --> 0:41:18.250

voorzitter, ik hoor. De

heer Bos zeggen dat wij

0:41:18.260 --> 0:41:22.210

toegaan naar kringloop, landbouw en mijn

vraag aan de heer Bos is: zijn wij bij

0:41:22.240 --> 0:41:26.230

kringloop landbouw ook nog steeds in staat

om de wereld te voeden? Want op dit moment,

0:41:26.260 --> 0:41:29.830

u vroeg net wereldvoetbal en hoe gaat u dat

doen in de kringlooplandbouw? Op dit moment

0:41:29.830 --> 0:41:33.670

exporteren we 80 procent. Mijn vraag aan

u lukt dat ook nog steeds als wij de

0:41:33.700 --> 0:41:37.300

kringloop landbouw. Rond

te krijgen? Meneer Bos,



0:41:37.750 --> 0:41:41.710

ik denk, voorzitter, dat gaf de heer van de top ik aan en ik

kom daar straks ook een stukje op terug, maar ik kan er wel op

0:41:41.970 --> 0:41:45.670

een voorschot opnemen.

Uiteindelijk gaan we voor 1500

0:41:45.670 --> 0:41:49.570

bedrijven, productie, primaire bedrijven

naar 500, de vrijkomende gronden.

0:41:50.110 --> 0:41:53.920

Daar moeten gewassen opgetild worden die

dus in de regio kunnen worden weggezet.

0:41:54.070 --> 0:41:58.000

Dat betekent dus dat we geen grote afstanden.

We moeten ervoor zorgen dat we geen

0:41:58.000 --> 0:42:01.870

producten meer uit zuid of noord Amerika moeten

hebben, maar dat die gronden die vrijkomen

0:42:01.990 --> 0:42:05.950

worden ingezet voor de regionale

overblijvende bedrijven en of dat de 500

0:42:05.950 --> 0:42:09.880

zijn of 1000. Maar dat was dus dat



is de strekking van deze motie, dat

0:42:09.880 --> 0:42:13.840

we die gronden die vrijkomen bestemd

blijven voor agrarische sector en ook

0:42:14.020 --> 0:42:17.740

kunnen worden gebruikt om productie

te realiseren en ook de dieren

0:42:18.010 --> 0:42:21.700

te voeden in de regio, zodat dat ook

bijdraagt aan kringloop. Meneer

0:42:21.700 --> 0:42:25.690

Korevaar, voorzitter, tot tot op dat moment ben

ik het helemaal met de heer Bos eens, maar

0:42:25.690 --> 0:42:29.050

de vraag is even: wat gaat er dan vervolgens

met die producten doen, want in een

0:42:29.080 --> 0:42:33.060

kringloop kun je ook lokaal

produceren. Dus waarom zouden wij dan

0:42:33.070 --> 0:42:36.850

nog de behoefte voelen en de ambitie

voelen om die wereld te voeden? Die 80



0:42:36.850 --> 0:42:40.240

procent, meneer Bos? Ik

denk, voorzitter, dat onze

0:42:40.330 --> 0:42:43.990

export wat dat betreft, u geeft

80 procent al dat de export zal

0:42:43.990 --> 0:42:47.980

dalen. Ik weet niet naar welk niveau, maar

we zullen daar inleveren ten opzichte

0:42:47.980 --> 0:42:51.880

van het huidige niveau, maar dat

neemt niet weg dat er nog een heel

0:42:51.910 --> 0:42:55.780

groot groot deel is van noordwest

Europa, wat we toch vanuit Nederland

0:42:55.780 --> 0:42:59.770

moeten voelen. En daarvoor hebben we wel

die agrarische grond nodig. Vervolgt u

0:42:59.810 --> 0:43:03.340

uw betoog. Voorzitter, ik had nog

een vraag. De heer van der born.

0:43:03.640 --> 0:43:06.940

Jazeker, ja, het is



zelfs meer 84 procent

0:43:07.510 --> 0:43:11.230

exporteren. Wij vindt meneer Bos dat we de

hele wereld moeten voelen vanuit het kleine

0:43:11.230 --> 0:43:15.040

postzegels van Nederland. Volgens mijn voorzitter

heeft hij niet goed geluisterd. Ik geef

0:43:15.040 --> 0:43:18.730

net aan dat. Wij zullen

zeker inleveren in ons

0:43:18.880 --> 0:43:22.600

export aandeel op termijn,

maar dat neemt niet

0:43:22.600 --> 0:43:26.230

weg dat wij wel verstandig

moeten zijn met de productie

0:43:26.290 --> 0:43:30.190

hoogwaardige kwaliteit,

voedselveiligheid. Bijna nergens in de

0:43:30.190 --> 0:43:33.940

wereld halen ze ons niveau dat we daar

trots op zijn en dat moeten garanderen,



0:43:34.000 --> 0:43:37.660

zodat noordwest Europa nog steeds een goed

veilig producten door te krijgen. Ja,

0:43:37.670 --> 0:43:41.530

voorzitter, ik blij, dat horen we. Het leek het

een beetje op of meneer Bos de hele wereld

0:43:41.530 --> 0:43:45.520

wilde gaan voelen via een regio food valley,

en dat lijkt me iets te ambitieus. Meneer Bos.

0:43:45.520 --> 0:43:49.210

Voorzitter, volgens mij niet gezegd,

voorzitter, vervolgt u uw betoog. Ja, dank u.

0:43:49.210 --> 0:43:53.170

Voorzitter, nou goed, ik

gaf net aan, daar gaat

0:43:53.170 --> 0:43:56.800

de schoen knellen, dan heb ik ook al

aangegeven. We gaan van 1500 naar zo'n,

0:43:56.950 --> 0:44:00.790

plusminus 500. Dat komt en de heer Van

den Top heeft dat ook aangegeven –

0:44:00.790 --> 0:44:04.600

door bredere en meer



wet- en regelgeving

0:44:04.780 --> 0:44:08.080

waardoor, als we niet uitkijken,

geen opvolging is in het bedrijf, de

0:44:08.230 --> 0:44:12.040

situatie. Voorzitter, ik wil ook even

meenemen in de terug in de tijd gemeend

0:44:12.130 --> 0:44:16.030

dat er in de tijd 19 jaren

90. De heer De Kruif stapt

0:44:16.030 --> 0:44:19.480

in 98 in de woning van de toenmalige.

Let op uw tijd, meneer Bos,

0:44:20.230 --> 0:44:23.680

een halve minuut bij bijna klaar

bij de fractievoorzitter van de

0:44:23.680 --> 0:44:27.640

VVD. Het ging toe om de ammoniak 0.91

reductieplan. We zijn dus al even bezig als

0:44:27.640 --> 0:44:31.090

het gaat om stikstof. Voorzitter,

voorzitter, hij deed het aan de als



0:44:31.090 --> 0:44:34.990

medewerker van de gedeputeerde

Hans boxem VVD er en dan moet ik

0:44:34.990 --> 0:44:38.740

even. De conclusie is misschien een beetje

trekken. Dat is toch wel mooi dat u de laatste

0:44:38.740 --> 0:44:42.670

jaren mee bezig is geweest dat we dat eigenlijk geeft,

geleerd van de VVD, en dat is toch een mooie conclusie.

0:44:42.670 --> 0:44:46.600

Misschien wel. Dank u wel, voorzitter,

dan terug naar de bedreiging van

0:44:46.600 --> 0:44:50.530

de landbouw. Stikstof wil ik het net al aangaf,

dus wat dat betreft komen we samen met andere

0:44:50.530 --> 0:44:54.310

partijen bij de motie samengevat

dat er moeten ruimte hebben

0:44:54.310 --> 0:44:58.240

voor de agrarische bedrijven landbouwgrond,

maar landbouwgrond blijven om te zorgen dat

0:44:58.240 --> 0:45:02.200

wij een voedsel,. Goed voedselproducten



leveren, wat ook voedselveiligheid

0:45:02.200 --> 0:45:06.190

betekent. Dank u wel, voorzitter,. Dank u

wel en nu mevrouw Van den Wildenberg van

0:45:06.190 --> 0:45:07.690

de fractie van

burgerinitiatief.

0:45:08.500 --> 0:45:12.340

Dank u wel, voorzitter, de strategische

agenda ligt al een lange tijd op

0:45:12.340 --> 0:45:16.270

ons bordje en ik kan me ook voorstellen dat

de ondernemer dan denkt. Wat duurt dat

0:45:16.270 --> 0:45:20.200

allemaal lang? Zo kan ik toch geen

bedrijf laten werken. Maar dit

0:45:20.200 --> 0:45:24.040

is wel de eerste keer dat de strategische

agenda regio food valley door de triple

0:45:24.040 --> 0:45:27.730

helix is gemaakt, blijft een

moeilijk woord. Maar de triple



0:45:27.730 --> 0:45:31.120

helix is niet van de raad. In

die triple helix zitten drie

0:45:31.120 --> 0:45:34.390

onderdelen: ondernemers,

onderwijs en overheid,

0:45:35.020 --> 0:45:38.080

en dat maakt het ook meteen spannend,

want hoe zit het dan met de

0:45:38.080 --> 0:45:42.010

verantwoordelijkheden? Daarvoor is

eigenlijk het volgende punt, voorzitter,

0:45:42.040 --> 0:45:45.580

namelijk de governance. Even

terug naar de inhoud van die

0:45:45.580 --> 0:45:49.540

strategische agenda. Opvallend

is dat er niet alleen

0:45:49.540 --> 0:45:53.380

is gekeken dat er niet meer alleen

gekeken wordt naar de economische impact

0:45:53.440 --> 0:45:57.340

die initiatieven hebben, maar dat er



gezocht wordt naar een balans met de

0:45:57.340 --> 0:46:00.910

sociale en ecologische

impact. Dus winst op drie

0:46:00.910 --> 0:46:04.090

punten, en niet meer winst,

ten koste van alles.

0:46:04.840 --> 0:46:08.800

Daar vraag deze tijd ook om.

Toch zien we in de wereld om ons

0:46:08.800 --> 0:46:12.190

heen dat het economische aspect

nog wel vaak de boventoon voert.

0:46:13.090 --> 0:46:16.780

Je ziet dit ook terug. Dit deze

ambitie in de thema s van de

0:46:16.780 --> 0:46:20.710

strategische agenda. Het zijn

er zeven – en ik noem even de

0:46:20.770 --> 0:46:24.580

belangrijkste vijf: de

landbouw, transitie en



0:46:24.580 --> 0:46:27.970

vitaal platteland, voeding

voor een gezond leven,

0:46:28.480 --> 0:46:31.960

energiedrank transitie,

human Capital,

0:46:32.500 --> 0:46:35.230

innovatie, clustervorming

en circulaire economie.

0:46:36.550 --> 0:46:40.420

Het is heel ambitieus en er zijn

veel grote woorden. Het voordeel

0:46:40.420 --> 0:46:44.410

van zo een strategische agenda is dat

het er staat dat het de kapstok is voor

0:46:44.410 --> 0:46:48.040

verdere groei in de regio

food valley om van deze

0:46:48.040 --> 0:46:51.790

regio echt die plek te maken

waar mensen graag willen leven,

0:46:51.850 --> 0:46:55.690

zich goed voelen en niet alleen



voor jezelf. Maar omdat je een

0:46:55.690 --> 0:46:59.230

duidelijke plek hebt in de

wereld, dat laatste is onze

0:46:59.230 --> 0:47:03.160

interpretatie – dat staat natuurlijk

niet zo helemaal precies verwoord, maar

0:47:03.160 --> 0:47:06.760

door de focus te leggen op voedsel en

op de voedselproblematiek van de hele

0:47:06.760 --> 0:47:10.300

wereld en daar oplossingen voor

te zoeken, help je ook als

0:47:10.300 --> 0:47:13.720

individu, individu, mee aan een

goede wereld voor iedereen.

0:47:14.380 --> 0:47:18.160

Wij vinden het een inspirerend

uitgangspunt, maar zeker zullen wij ook de

0:47:18.160 --> 0:47:22.150

ontwikkelingen kritisch blijven volgen,

zodat de regio food valley met de



0:47:22.150 --> 0:47:26.050

triple helix ook op

koers blijft. Ik

0:47:26.050 --> 0:47:29.650

heb inmiddels verschillende antwoorden

gehoord van de verschillende

0:47:29.650 --> 0:47:33.130

indieners. Ook over

de motie en een

0:47:33.130 --> 0:47:36.700

merkwaardig genoeg hoor ik in de

antwoorden wel steeds zeggen van die

0:47:36.700 --> 0:47:40.180

landbouwgrond die vrijkomt.

Die moet in eerste

0:47:40.180 --> 0:47:44.080

instantie bestemd blijven voor de

landbouw, iets waar we het helemaal mee

0:47:44.140 --> 0:47:47.980

eens zijn, maar ik zie dat niet terug

in de verwoording. Ik vind het

0:47:47.980 --> 0:47:51.760

eigenlijk de motie nog steeds



te voorzichtig en te slap, want

0:47:51.790 --> 0:47:55.720

aandacht vragen voor iets te kijken. Daar

kan de andere partij van zeggen. Aandacht

0:47:55.730 --> 0:47:58.450

hebben we gegeven, maar helaas

pindakaas. We doen het niet.

0:48:00.520 --> 0:48:00.610

Wel.

0:48:00.800 --> 0:48:04.290

Vanaf het ontstaan van den

Wildenberg,. Sorry rond.

0:48:04.710 --> 0:48:08.610

Ja, ik, wij hebben een vraag nog, want de

motie heeft ons wel aan het denken gezet

0:48:08.610 --> 0:48:12.580

en dat zijn die 500 agrarische

bedrijven, en daar zou ik

0:48:12.580 --> 0:48:16.360

van de wethouder graag antwoord op willen

hebben. Van hoe komen ze aan dat getal? En wat

0:48:16.360 --> 0:48:19.960



betekent dat voor de regio,

maar vooral ook voor Barneveld?

0:48:20.470 --> 0:48:21.460

Dank u wel, voorzitter.

0:48:22.390 --> 0:48:26.110

Dank u wel, mevrouw Van den Wildenberg. Het

woord is aan het college wethouder, de kruif.

0:48:27.220 --> 0:48:30.940

Ja, voorzitter, dank u wel toen ik hier

naartoe ging toen dacht ik: ja, het is de

0:48:30.940 --> 0:48:34.930

laatste keer stel je nou een

beetje mild op vanavond,. Want

0:48:34.930 --> 0:48:38.820

anders komt misschien morgenavond

daarvoor rekening. De

0:48:38.830 --> 0:48:42.280

complimenten die zijn uitgesproken en

de ruime interpretatie die er aan wordt

0:48:42.370 --> 0:48:46.360

gegeven, die neem ik u graag

graag tot mij, maar nu



0:48:46.360 --> 0:48:49.930

even heel praktisch naar het onderwerp.

Kijk centraal. Een beetje in het gesprek

0:48:49.930 --> 0:48:53.560

vanavond staat: hoe ga je om

met de slag om de ruimte.

0:48:54.610 --> 0:48:58.600

Noemde? Het zus en andere noemde het zo,

en dat is wel een zo, lees ik het zo.

0:48:58.600 --> 0:49:02.470

Lees het college, in ieder geval de

motie. En zo staat het ook verwoord in

0:49:02.560 --> 0:49:06.460

waar het verzoek aan het college

wordt gedaan. Een verzoek is om

0:49:07.180 --> 0:49:10.750

wordt er voor te waar ervoor

te waken dat er een dat

0:49:10.780 --> 0:49:14.650

de bij de verdeling van de

ruimte de agrarische sector

0:49:15.040 --> 0:49:18.940

mee wordt gewogen goed wordt meegewogen,



er eigenlijk meer meer en minder staat er

0:49:18.940 --> 0:49:22.630

niet. En ook als je

kijkt naar de man die

0:49:22.630 --> 0:49:26.560

producten, komen we binnenkort naar u

toe. Een van die producten is natuurlijk

0:49:26.620 --> 0:49:30.070

de contouren. Notitie, uitgangspunten,

verstedelijking, strategie, Arnhem,

0:49:30.070 --> 0:49:33.940

Nijmegen. Dus: hoe gaan we bouwen in het

zadel, tenzij aan aan de zuidkant van de food

0:49:33.940 --> 0:49:37.870

valley? Daar heeft het college

afgelopen dinsdag besloten om een

0:49:37.900 --> 0:49:41.770

aanvulling op het beslispunt te maken,

en dat sluit denk ik toch heel erg aan

0:49:41.770 --> 0:49:45.310

bij de tekst die ook in de motie

staat. Onder het voorbehoud



0:49:45.400 --> 0:49:48.700

dat onder de voorwaarde dat

daarbij de ruimtebehoefte van

0:49:48.710 --> 0:49:51.940

toekomstig van

toekomstbestendige landbouw

0:49:52.120 --> 0:49:56.080

volwaardig in de strategie wordt betrokken

en is niet te maken met het geven van

0:49:56.080 --> 0:49:59.980

een voorrangspositie, maar het

volwaardig betrekken bij de discussie.

0:50:00.430 --> 0:50:04.330

Bij het gevecht om de ruimte. Meneer

Van der Burgt, het punt van orde

0:50:04.330 --> 0:50:08.290

is dat nog door het college toegevoegd. Aan

dit stuk begrijp ik nee. Nee, nee, nee

0:50:08.290 --> 0:50:12.070

hoor, dat is niet duidelijk, maken dat? Er is een

document wat aan u daar wat naar u toe komt,

0:50:12.460 --> 0:50:15.880

maar ik geef maar aan dat



het college dat breed ziet.

0:50:16.540 --> 0:50:20.140

Dat is dat bij die discussie over

die ruimte hebt u een kwestie van

0:50:20.170 --> 0:50:23.710

strategisch Maij weggen van belangen.

Meneer Korevaar bij een diepe

0:50:23.710 --> 0:50:27.610

doelend en meneer Korevaar voor

of een achter positie te brengen.

0:50:28.060 --> 0:50:31.600

Ja, voorzitter, ik, ik vind het antwoord

van de wethouder vrij genuanceerd

0:50:32.140 --> 0:50:36.130

en hij geeft ook aan dat er een

nieuw stuk komt waar het antwoord

0:50:36.130 --> 0:50:39.820

zojuist gegeven mondeling nog

schriftelijk. Wordt geduid.

0:50:40.300 --> 0:50:43.150

Maakt dat deze motie dan

overbodig? De wethouder?.



0:50:44.230 --> 0:50:47.800

Ja, ik ik voorzitter, ik vind dat

het oordeel aan u is of iets

0:50:47.800 --> 0:50:51.790

overbodig is of niet. Het is in ieder

geval een aanmoediging om hier.

0:50:52.660 --> 0:50:56.200

In een evenwichtig, meneer op een

evenwichtige manier mee om te gaan.

0:50:57.280 --> 0:51:01.150

Dan heeft meneer van de top

gevraagd naar aandacht voor de

0:51:01.150 --> 0:51:04.300

financiering van activiteiten

en de food valley.

0:51:05.050 --> 0:51:08.950

Het is overigens zo dat ook de banken

intensief betrokken zijn bij de

0:51:08.950 --> 0:51:12.880

projecten van de

regio deal. En en

0:51:13.030 --> 0:51:16.870

meneer Top, vroeg hoe het zit



met het uitvoeren van de

0:51:16.870 --> 0:51:20.710

regiodeal. Er is heel

veel belangstelling voor

0:51:20.920 --> 0:51:24.580

vanuit de bedrijven om deel te

nemen aan alle projecten die zijn

0:51:25.180 --> 0:51:29.080

opgenoemd. Het is denk ik iets te

vroeg om u concreet melding te

0:51:29.080 --> 0:51:32.740

maken van wat die uitvoering

heeft opgeleverd. Dat komt te

0:51:32.740 --> 0:51:35.620

gelegener tijd. En

tenslotte, voorzitter,.

0:51:38.800 --> 0:51:42.550

Er was nog een vraag van meneer van de

top, maar die schiet me even nu niet,

0:51:42.820 --> 0:51:46.540

voorzitter, dan die 500 bedrijven van

mevrouw Van den Wildenberg, dat bedoel ik.



0:51:47.680 --> 0:51:51.400

U. Ja, het is helaas

al jaren jaren

0:51:51.490 --> 0:51:54.940

gaant jaar

0:51:55.180 --> 0:51:58.960

doorlopend traject dat een stevige

afdragen afname van agrarische

0:51:58.990 --> 0:52:02.410

bedrijven aan de orde is.

In het af in de afgelopen

0:52:02.440 --> 0:52:06.430

verleden was het zo dat het hier in

de Gelderse vallei wat minder hard

0:52:06.430 --> 0:52:10.420

ging als elders. Nou, dat is

helaas niet meer zo die afname van

0:52:10.420 --> 0:52:14.410

die agrarische bedrijven. Dat gaat hier

ook heel erg door en ik denk dat we

0:52:14.410 --> 0:52:18.340

alle zeilen moeten bijzetten om ervoor

te zorgen dat we die 500 bedrijven hier



0:52:18.340 --> 0:52:22.030

in deze regio nog in de benen

weten te houden en niet om een

0:52:22.030 --> 0:52:25.720

voorschot te nemen op allerlei andere

discussies. Voorzitter, maar het ons,

0:52:25.900 --> 0:52:29.560

het behoud van de ruimtelijke kwaliteit

van het landengebied, is echt gediend

0:52:29.830 --> 0:52:33.580

bij duurzame, succesvolle en

economisch goed functionerende

0:52:33.580 --> 0:52:37.150

agrarische bedrijven. En dat is denk

ik ook alle reden om van hieruit

0:52:37.450 --> 0:52:41.260

daar ondersteuning aan te bieden. Dank

u wel. Ik zag meneer van het van de

0:52:41.260 --> 0:52:45.040

top nog,. Ik wil even

doorgaan op die financiering

0:52:45.250 --> 0:52:48.850



van door de banken. In de tweede kamer

is ook een discussie hierover voert

0:52:49.330 --> 0:52:53.170

en daar werd wel de conclusie. Als

de banken zich streng aan enorm

0:52:53.170 --> 0:52:57.010

houden, dan komt er van de kringloop

landbouw, en ook niet veel van terecht,

0:52:57.280 --> 0:53:01.030

omdat het omdat het een heel andere

financiering is, zoals het dat op dit moment

0:53:01.030 --> 0:53:04.810

is, een een ja als dat ook voor

de food valley geldt. Het precies

0:53:04.810 --> 0:53:08.800

hetzelfde. Daarom ben ik eigenlijk wel

benieuwd van nou, de bank draait ook mee in

0:53:08.800 --> 0:53:12.760

de strategische agenda. Hoe

u daar als. Food valley

0:53:12.760 --> 0:53:16.660

daar tegenaan kijkt of dat we een belemmering

is of dat we daar wel mee kunnen leven



0:53:16.660 --> 0:53:20.650

als ja, als de financiering. Anders

gaat gebeuren, zoals in het verleden,.

0:53:21.490 --> 0:53:25.090

De heer heel kort antwoord van de wethouder,

want we voegen een nieuw onderwerp toe.

0:53:25.750 --> 0:53:29.470

Ja, voorzitter, ik denk dat iedereen zijn eigen

verantwoordelijkheid moet nemen in de in dit soort

0:53:29.530 --> 0:53:33.500

trajecten, en dat geldt ook voor

banken. Het heet niet voor niks. De

0:53:34.220 --> 0:53:38.200

coöperatieve

boerenleenbank. U bent

0:53:38.200 --> 0:53:41.500

klaar namens het college in de

beantwoording, heer de kruif. Ja,

0:53:42.160 --> 0:53:45.580

is er behoefte aan een tweede

termijn? Kort ja, een korte tweede

0:53:45.580 --> 0:53:49.510



termijn voor meneer Korevaar,

die meldt zich daarvoor en dan

0:53:49.510 --> 0:53:53.380

sluiten we daarmee deze beraadslagingen af.

Meneer Korevaar, ja, voorzitter, ik wilde ook nog

0:53:53.380 --> 0:53:57.310

even reageren op de motie.

Wat ons betreft maakt

0:53:57.340 --> 0:54:01.210

de strekking van de motie van een

evenwichtig plan een plan voor de

0:54:01.210 --> 0:54:05.110

boeren, en dat is niet primair

onze taak. Boeren zijn tenslotte

0:54:05.140 --> 0:54:08.410

ondernemers, alle andere

ondernemers, dealen met veranderende

0:54:08.410 --> 0:54:12.040

omstandigheden en juist dat

houdt een onderneming vitaal

0:54:12.660 --> 0:54:14.530

en wij zullen die motie

dan ook niet steunen.



0:54:19.660 --> 0:54:23.650

Daarmee zijn einde gekomen aan de

beraadslaging over het agendapunt twee punt:

0:54:23.680 --> 0:54:27.550

één: de strategische

agenda 2020 2025

0:54:27.550 --> 0:54:31.450

van de regio food valley, en we gaan

overstappen op agendapunt. Twee punt

0:54:31.450 --> 0:54:35.380

twee: de uitgangspunten:

notitie over de governance van

0:54:35.380 --> 0:54:39.310

de regio food valley, en daar krijgt de

heer Van den Born als eerste het woord

0:54:39.310 --> 0:54:42.970

voor. U heeft twee minuten

en daarna twee minuten

0:54:43.600 --> 0:54:46.450

staat in mijn aantekeningen.

Mevrouw Van den Wildenberg.

0:54:47.890 --> 0:54:49.600



Ik heb vier vier

minuten aangevraagd.

0:54:54.910 --> 0:54:58.570

U wel van belang dat wij de

wachten – hoe minder dan zal ik

0:54:58.660 --> 0:55:02.410

beginnen. Voorzitter, meneer gemeenten, provincies

in hun eentje niet in staat zijn om hun

0:55:02.440 --> 0:55:05.920

taken goed uit te voeren of

wanneer regionaal ambitieniveau

0:55:05.950 --> 0:55:09.700

gemeenteraden overstijgt, worden vaak

samenwerkingsverbanden in de vorm van

0:55:09.700 --> 0:55:13.480

gemeenschappelijke regelingen opgezet.

Deze gemeenschappelijke regelingen zijn

0:55:13.480 --> 0:55:17.350

echter vaak ondemocratisch.

De regie regierol regierol

0:55:17.560 --> 0:55:21.550

van Statenleden en in ons geval

raadsleden wordt vaak ondermijnd en



0:55:21.550 --> 0:55:25.360

vaker worden. Wij hoorden

wij achteraf over besluit

0:55:25.360 --> 0:55:28.930

geïnformeerd en als er iets misgaat binnen

een samenwerking mogelijk gemeenten of

0:55:28.930 --> 0:55:32.860

provincie de rekening betalen.

En dat is tenslotte lastig om

0:55:32.860 --> 0:55:36.550

ook mensen voor ter verantwoording te roepen. En

over het laatste voorstel wil ik het vanavond

0:55:36.550 --> 0:55:40.390

hebben, want het is niet

alleen steeds, het is

0:55:40.390 --> 0:55:44.170

niet alleen het steeds machtiger

worden van regio food valley, we

0:55:44.170 --> 0:55:48.130

lokaal belang. Zich al jaren zorgen

over maakte. Het is ook vooral de

0:55:48.160 --> 0:55:51.790



uitholling van onze controlerende

taak. Als raadsleden van de

0:55:51.790 --> 0:55:55.660

regionale steeds machtiger worden er

een nieuwe bestuurslaag, die steeds

0:55:55.660 --> 0:55:59.500

vaker direct invloed heeft op onze

gemeente. Ik noem als voorbeeld de

0:55:59.500 --> 0:56:03.490

res, want voorzitter, als raadsleden staan

wij met betrekking tot het besluit van

0:56:03.490 --> 0:56:07.210

de regio food valley, achterin de

besluitvorming. Het onderhandelingsresultaat

0:56:07.570 --> 0:56:11.170

is er een van burgemeesters en

wethouders en daar kan de raad achteraf

0:56:11.230 --> 0:56:14.890

aanlopen, trekken met wensen en

bedenkingen, of liever geen wensen

0:56:14.890 --> 0:56:18.820

bedenkingen. Maar dan is alles

al besloten er binnenkort wordt



0:56:18.820 --> 0:56:22.600

de triple helix omgetoverd tot

een economisch economic board.

0:56:23.410 --> 0:56:27.310

En daarin zijn ook gemeenteraden welkom.

Om alles in te brengen lezen wij in het

0:56:27.310 --> 0:56:30.970

stuk en inderdaad, er komen een aantal extra

tools voor ons om iets in te brengen.

0:56:31.240 --> 0:56:35.140

Zo lezen wij dat er een optimale

transparantie komt in financiële processen

0:56:35.200 --> 0:56:39.160

en dat alle raadsleden tegelijk toegang

hebben tot dezelfde informatie, maar

0:56:39.160 --> 0:56:43.120

ook dat een actieve informatieplicht

naar gemeenteraden er mogelijkheid

0:56:43.120 --> 0:56:46.840

is van een onderzoekscommissie

en lokale rekenkamers. En dat

0:56:46.840 --> 0:56:50.560



alles wordt in het voorstel voorgesteld

als een enorme verandering en

0:56:50.560 --> 0:56:54.400

verbetering. Maar, voorzitter, dit

is allemaal instrumenten waarop wij

0:56:54.400 --> 0:56:58.150

allang hadden moeten beschikken wat regio

food valley betreft, want wanneer het

0:56:58.150 --> 0:57:02.050

gaat om de besluitvorming of de besluiten

zelve, dat is in onze instrumenten als

0:57:02.050 --> 0:57:05.860

gemeenteraad van Barneveld minimaal

om deze besluiten torpederen, laat

0:57:05.860 --> 0:57:09.730

staan terug te draaien. Dat was

altijd al zo. Scheigrond heeft een

0:57:09.730 --> 0:57:13.690

interruptie. Als u

vindt dat dit al

0:57:13.840 --> 0:57:17.830

had gemoeten en het gaat nu gebeuren,

dan werd er dus blijkbaar positief over



0:57:17.830 --> 0:57:21.700

dit voorstel. Of

heb ik dat mis. Ik

0:57:21.760 --> 0:57:24.940

nog even geduld hebben bijna klaar, dan

wordt u vraag beantwoord. Voorzitter,.

0:57:25.900 --> 0:57:29.890

Maar voorzitter is het allemaal instrumenten waarover

allang hadden moeten beschikken. Wat regio food

0:57:29.890 --> 0:57:30.640

valley betreft:.

0:57:34.150 --> 0:57:38.080

Daar verandert deze uitgangspositie voor een

toekomstbestendige governance van regio

0:57:38.110 --> 0:57:42.040

food valley, niets aan. Het zou

bijvoorbeeld meer dan logisch zijn –

0:57:42.100 --> 0:57:45.670

dat hebben we al vaker gezegd – ook

wel eens een motie ingediend waarin

0:57:45.670 --> 0:57:49.210

gemeenteraden een vetorecht hebben of dat wij



een regiobestuur naar huis zouden kunnen

0:57:49.210 --> 0:57:52.870

sturen dan pas ga eens serieus

om het democratische gehalte

0:57:53.440 --> 0:57:57.370

voorstel. Zo kom ik vanzelf bij het ter

verantwoording roepen van bestuurders van regio

0:57:57.400 --> 0:58:01.000

food valley, want vanaf het begin bij

de oprichting van regio food valley

0:58:01.330 --> 0:58:05.320

zat er een grotere weeffout in de

samenstelling van het bestuur. Het huidige

0:58:05.320 --> 0:58:09.070

regiobestuur, inclusief de voorzitter,

bestaat uit negen leden, drie wethouders

0:58:09.340 --> 0:58:13.300

en zes burgemeesters. Wethouders zijn

direct afgeleid van het democratisch

0:58:13.300 --> 0:58:16.900

gekozen gemeenteraad. Burgemeester

zijn dat niet zijn door de kroon



0:58:16.900 --> 0:58:20.710

benoemd en een aantal mensen zeggen nou

en als goede bestuurders zijn, maakt niet

0:58:20.710 --> 0:58:24.640

uit of het burgemeesters een wet

of wethouders zijn. Het antwoord

0:58:24.640 --> 0:58:28.330

daarop is dat het wel uitmaakt, gaat

namelijk om principiële keuze. Het

0:58:28.330 --> 0:58:32.200

regiobestuur gaat straks ook weer kiezen over

het kiezen van bestuurders van een nieuwe

0:58:32.230 --> 0:58:35.590

opgerichte op te richten

economic board, en zijn ook

0:58:35.590 --> 0:58:39.280

verantwoordelijk voor enorme dossiers

die op ons afkomen. Ik doe nogmaals: de

0:58:39.280 --> 0:58:43.210

res wethouders kunnen door de gemeenteraad

naar huis gestuurd worden bij het

0:58:43.210 --> 0:58:46.870

disfunctioneren burgermeesters, niet



hiervoor een amendement. Voorzitter,.

0:58:48.760 --> 0:58:50.770

Via het amendement

proberen wij.

0:58:53.590 --> 0:58:57.340

Te voorkomen dat burgemeesters

een steeds prominentere rol

0:58:57.610 --> 0:59:00.970

krijgen bij het verder optuigen van

in onze ogen toch al veel te zware

0:59:01.000 --> 0:59:04.840

kerstboom. Daar moet je principieel niet

willen. De regio food valley moet geen

0:59:04.840 --> 0:59:08.710

old boys network worden. En dan gaat

er in onze ogen steeds vaker op

0:59:08.710 --> 0:59:12.580

blijven. Kortom, amendement

één maakt deel uit,

0:59:12.610 --> 0:59:16.570

op stuk nummer één, maakt deel uit van de

beraadslagingen ingediend door lokaal belang,



0:59:17.050 --> 0:59:20.860

en dat gaat over geen burgemeesters

in het bestuur van de regio food

0:59:20.860 --> 0:59:24.790

valley. En er komt een interruptie op van

de heer Schreijgrond van de ChristenUnie,

0:59:25.300 --> 0:59:29.140

de heer Van den Born gesteld dat de burgemeester niet

ter verantwoording te roepen zijn, dus daarom wil hij

0:59:29.140 --> 0:59:31.960

dat anders ofwel zijn

partij, dat anders.

0:59:36.190 --> 0:59:40.060

Onze gemeentes. Vanuit onze

gemeente is altijd een wethouder

0:59:40.360 --> 0:59:43.960

afgevaardigd, dus u gaat eigenlijk.

Wilt u dat wij gaan bepalen als

0:59:43.960 --> 0:59:47.920

gemeenteraad van Barneveld, dat bijvoorbeeld

de gemeente Nijkerk iemand anders moet

0:59:47.920 --> 0:59:51.310

gaan afvaardigen? Dat is toch een zaak



van de gemeenteraad in Nijkerk dat

0:59:52.000 --> 0:59:55.840

als je zo een democratie geloof zoals wij dat

doen en zeggen: nou, dat is Nijkerk zaak. En

0:59:55.840 --> 0:59:59.200

als die gemeenteraden prima vinden dat

hun burgemeester afgevaardigd wordt.

0:59:59.830 --> 1:00:03.730

So be IT, meneer Van den Born heeft.

Voorzitter, zijn we met elkaar regelen voor de

1:00:03.820 --> 1:00:07.300

regio food valley en het gaat

wel eens een keer hebben om een

1:00:07.330 --> 1:00:11.200

principiële keuze: huurder

principieel dat wethouders,

1:00:11.200 --> 1:00:15.160

wanneer die niet goedvindt zouden functioneren binnen

de regio food valley blunders maken, kunnen we

1:00:15.190 --> 1:00:18.280

hier ter verantwoording roepen. In

huis sturen je kunt zijn afrekenbaar



1:00:18.910 --> 1:00:22.030

burgemeesters zijn dat niet naar

de kroon benoemd, dus vandaar.

1:00:23.130 --> 1:00:27.010

Dat wij een republiek was, niet

klaar. Voorzitter, ik wil op gaat uw

1:00:27.010 --> 1:00:30.700

gang gaan op zijn opmerking of hij

daar ook over de keuze van andere

1:00:30.700 --> 1:00:34.630

gemeenten gaan impliciet wel, want als

je namelijk samen een regeling vormt,

1:00:34.660 --> 1:00:38.200

moet kijk samen ook de spelregels

bepalen. En vandaar dus ons

1:00:38.200 --> 1:00:41.980

amendement Scheijgrond. Voorzitter,

ik heb per jaar op moeten wachten om

1:00:42.130 --> 1:00:45.490

ook een keer te kunnen zeggen tegen de heer

Van den Born. Maar wat een betutteling.

1:00:47.740 --> 1:00:51.610

Ja, dan komt er was geen



vraag ik u net zei dat het

1:00:51.610 --> 1:00:55.330

oplucht. Voorzitter, ja, ik

was geen vraag. Vervolgt u uw

1:00:55.330 --> 1:00:58.570

betoog: ja, voorzitter,

wij willen dus dan

1:00:58.900 --> 1:01:02.790

burgemeesters geen prominente rol krijgen bij

het verder optuigen van deze toch tussen

1:01:02.790 --> 1:01:05.950

zwaar kerstboom. Kortom,

1:01:06.640 --> 1:01:10.480

dit amendement zorgt.

Denkt u ook aan uw tijd

1:01:10.510 --> 1:01:13.930

vier minuten in de laatste minuut.

Voorzitter, dit amendement is

1:01:13.990 --> 1:01:17.440

belangrijk: zorgen

voor een democratische

1:01:17.440 --> 1:01:21.430



navelstreng tussen gemeenteraad en

besturen van regio food valley, door

1:01:21.430 --> 1:01:25.420

in ieder geval het regiobestuur enkel

en alleen uit wethouders te laten

1:01:25.420 --> 1:01:29.410

bestaan. Laten we met kleine maar wel

principieel juiste stapjes beginnen

1:01:29.710 --> 1:01:32.110

om regio food valley

democratischer te maken.

1:01:33.700 --> 1:01:37.030

Mevrouw Van den Wildenberg van de fractie

van lokaal belang en daarna de heer

1:01:37.060 --> 1:01:37.750

Bos.

1:01:37.850 --> 1:01:39.890

Voorzitter, ik ben niet

van lokaal belang.

1:01:40.990 --> 1:01:44.350

Neem me niet, lijkt me niet kwalijk, mevrouw

Van den Wildenberg van de fractie van



1:01:44.350 --> 1:01:45.490

burgerinitiatief.

1:01:45.660 --> 1:01:46.860

Dat is al veel beter.

1:01:49.720 --> 1:01:53.650

Dank u wel. Voorzitter, in mijn

vorige woorden heb ik de governance

1:01:53.650 --> 1:01:57.640

structuur al even genoemd, en ook dit

is een spannend geheel. Want geven

1:01:57.640 --> 1:02:01.570

we nu niet allerlei als raadsleden

de macht uit handen,. Vooral de

1:02:01.570 --> 1:02:05.320

term economic board, die deed bij

ons ook en ook bij andere de

1:02:05.320 --> 1:02:08.860

nekharen overeind toestaan, want

het gaat die boord dan alles

1:02:08.860 --> 1:02:12.700

beslissen. Gelukkig is er onder

meer goed geluisterd naar de



1:02:12.700 --> 1:02:16.600

opmerkingen van de regio, commissie food

valley en zijn die meegenomen in het

1:02:16.600 --> 1:02:20.470

uiteindelijke voorstel. De

economic board voor die namens

1:02:20.470 --> 1:02:24.100

toch gekozen omdat die

internationaal zo aanspreekbaar

1:02:24.100 --> 1:02:27.790

is, staat op afstand en is er

alleen om de initiatieven te

1:02:27.790 --> 1:02:31.780

toetsen. Ze krijgen dus niet het

beheer over een grote zakgeld van

1:02:31.810 --> 1:02:35.560

ons in hoeverre een gemeente

financieel deelneemt aan een

1:02:35.560 --> 1:02:39.190

project is nog steeds aan

de raad. En als je nou als

1:02:39.250 --> 1:02:43.120

enige gemeente bent die steeds niet



meedoet, ook al heb je nog zulke

1:02:43.120 --> 1:02:46.450

goede redenen, dan kom je natuurlijk

wel in een vreemde. Er rare

1:02:46.480 --> 1:02:50.380

positie, maar een essentieel

onderdeel van de governance is goede

1:02:50.380 --> 1:02:54.160

communicatie. Dat is overal

belangrijk. Je kunt ook naar

1:02:54.160 --> 1:02:58.060

kijken als een uitdagend nieuw

proces dat inspirerend is voor

1:02:58.060 --> 1:03:01.990

alle partijen voor ondernemers,

onderwijs en overheid, en die

1:03:01.990 --> 1:03:05.950

keuze maken bij. Wij

hebben vertrouwen in deze

1:03:05.950 --> 1:03:09.940

governance en we weten dat we aan de bel

kunnen trekken als er ook maar iets is.



1:03:10.120 --> 1:03:13.900

In eerste instantie via de eigen

portefeuillehouder en ook

1:03:13.900 --> 1:03:17.650

via de regio een commissie van

de regio food valley. In dit

1:03:17.650 --> 1:03:21.640

proces om te komen tot deze governance

structuur heb ik gezien hoeveel

1:03:21.700 --> 1:03:25.030

oor er was voor de raadsleden.

Complimenten daarvoor

1:03:25.690 --> 1:03:29.620

en nu gaan we gewoon met elkaar. Dit

traject in spannend om iets nieuws doen en

1:03:29.620 --> 1:03:33.010

om nieuwe grenzen op te zoeken en vooral

om met elkaar aan de slag te gaan.

1:03:34.150 --> 1:03:38.080

Het amendement van LB klinkt

mij wat voorbarig. Dit

1:03:38.080 --> 1:03:41.950

voorstel gaat namelijk over de governance,



structuur, en dat is wat anders dan het

1:03:41.950 --> 1:03:45.280

bestuur van regio food

valley. Dat hoort bij de wet

1:03:45.310 --> 1:03:49.180

gemeenschappelijke regeling die over niet

al te lange tijd in de raad gaat komen.

1:03:49.720 --> 1:03:53.410

Dan kunnen we het hebben over het

bestuur van de regio food valley,

1:03:53.650 --> 1:03:55.390

maar dat is onze

mening. Dank u wel.

1:03:57.220 --> 1:04:00.640

Dank u wel, mevrouw Van den Wildenberg

van de fractie van burgerinitiatief,

1:04:01.300 --> 1:04:04.810

de heer Bosch van de fractie van

de VVD. Dank u wel, voorzitter

1:04:05.530 --> 1:04:09.250

governance of de regio food

valley. Om de strategie straks



1:04:09.460 --> 1:04:13.090

te de strategische agenda goed te

doen slagen, moeten we samenwerken

1:04:13.450 --> 1:04:17.410

tussen overheid, ondernemers en

onderwijs, en dat moet gebeuren op

1:04:17.410 --> 1:04:21.210

de volgende punten. Energietransitie,

human Capital, innovaties,

1:04:21.210 --> 1:04:24.970

circulaire economie, gezond leven en de

waslijst is nog langer. Voorzitter,.

1:04:26.080 --> 1:04:29.890

We om dit te laten doen moeten we dat doen

in de gemeenschappelijke regeling met acht

1:04:29.890 --> 1:04:33.820

andere gemeentes. Ik

ga dat even samen.

1:04:33.910 --> 1:04:37.420

De overheid en deze overheid is

de laatste jaren nou niet echt

1:04:37.630 --> 1:04:40.330

snel en vaak



betrouwbaar gebleken.

1:04:42.220 --> 1:04:45.970

Om dit te kunnen doen. Dat Barneveld

is het natuurlijk zo willen wij als

1:04:45.970 --> 1:04:49.900

Barneveld een belangrijk punt inbrengen en willen

we dat altijd nog wel dan veranderen. Dan zullen we

1:04:49.900 --> 1:04:53.020

dus die andere zeven gemeentes

moeten overtuigen van ons

1:04:53.590 --> 1:04:57.280

gelijk om zo te zeggen of ons

belangrijk belangrijke punt,

1:04:57.760 --> 1:05:01.600

en dat is ook weer traag. En,

voorzitter, dat is vaak niet de tijd

1:05:01.630 --> 1:05:05.620

die bedrijven hebben. Daar is het vaak.

Willen we snel zijn innovatie, dan moet

1:05:05.620 --> 1:05:09.190

het tempo in zitten en als dat tempo er niet

eens en dat het voor agenda wel gebeurt



1:05:09.610 --> 1:05:13.510

dan we, hebben tijd snelheid nodig.

Gebeurt dat niet, dan kan dat zomaar zijn

1:05:13.510 --> 1:05:17.410

dat die bedrijven dus de eindstreep

niet halen. En dat resulteert in een

1:05:17.500 --> 1:05:20.410

minder groot aantal bedrijven wat

dan uiteindelijk overblijft.

1:05:21.940 --> 1:05:25.900

Voorzitter, uiteindelijk wat er voorligt, we

hebben niet zoveel keus en om niets te doen

1:05:25.990 --> 1:05:29.260

brengt ons ons ook niet verder,

heer Korevaar voor een interruptie.

1:05:29.980 --> 1:05:33.760

Ja, voorzitter, ik hoorde de heer Bosch van

de VVD. Spreek en ik, ik moet denken aan een

1:05:33.760 --> 1:05:37.630

quote, alleen ga je sneller,

samen, kom je verder en het

1:05:37.630 --> 1:05:41.320

is juist die samenwerking die ertoe heeft geleid



dat wij bijvoorbeeld die regio deal hebben

1:05:41.320 --> 1:05:44.680

binnengehaald. Er komen

1000000 deze kant op. Dus ja,

1:05:44.710 --> 1:05:48.280

snelheid maar goed. Die zorgvuldigheid

heeft juist ongelooflijk veel

1:05:48.280 --> 1:05:52.180

gebracht. Ziet u dat anders?

Ja, voorzitter, ik wat

1:05:52.210 --> 1:05:56.080

mijn eerste zin van het andere stuk. Ik had

gezegd over hoe. We hebben niet zoveel keus,

1:05:56.080 --> 1:05:59.830

want nietsdoen brengt ons niet

verder, dus eigenlijk had ik het

1:05:59.920 --> 1:06:03.730

als je niet had, ik het antwoord al

gegeven, dus bij deze voorzitter.

1:06:04.960 --> 1:06:08.890

De reden ook dat we dus positief

wel over dit stuk zijn,



1:06:08.920 --> 1:06:12.400

is dat ik vanmiddag kreeg

het stuk het eindrapport

1:06:12.500 --> 1:06:16.480

manifest gezond leefomgeving

veehouderij. Ik heb het hier ook bij

1:06:16.480 --> 1:06:20.200

me en ik dank ook nog weer de wethouder

voor het mooie voorwoord, wat erin staat.

1:06:20.590 --> 1:06:24.580

Dus we komen er nog niet van hem af, kunnen minder

boekenkast zetten, maar hier staat natuurlijk wel

1:06:24.580 --> 1:06:28.360

in. Hier staat wel heel duidelijk in

wat in de discussie al was. In de

1:06:28.360 --> 1:06:32.320

vorige agendapunt is dat: als we dit

lezen, dan zie je dus wel dat wat

1:06:32.330 --> 1:06:36.280

gebeurt en wat gebeuren moet en dat de

landbouw is die we over uitgaat, en vooral

1:06:36.280 --> 1:06:40.240

op innovatie. En daarom wil ik dit toch



even te zeggen. Van raadsleden leest

1:06:40.240 --> 1:06:44.080

dit stuk gewoon eventjes nog een

keertje. Voorzitter, dat is dus

1:06:44.080 --> 1:06:47.800

hetgeen waar heb ik even de aandacht

wil vestigen en dat geeft ook aan.

1:06:47.980 --> 1:06:50.980

Het is gebeurd onder de

leiding van het poultry

1:06:51.310 --> 1:06:55.240

expertisecentrum hier in Barneveld,

met Jan worpen op als voorzitter zeg,

1:06:55.240 --> 1:06:59.020

maar dit is wel

snel en op het op

1:06:59.020 --> 1:07:03.010

tijd klaar geweest. En als we dit

nou als voorbeeld nemen voor dat

1:07:03.010 --> 1:07:06.850

hele kwam er nu een bord wat er aan zit

te komen. Dan kunnen we hier ja tegen



1:07:06.850 --> 1:07:10.720

zeggen. Voorzitter, dank u

wel,. Meneer Bos, dank u wel,

1:07:10.750 --> 1:07:12.730

meneer Bouwman van de

fractie van het CDA.

1:07:14.740 --> 1:07:18.670

Dank u wel. Voorzitter,. Eigenlijk

van de governance, eigenlijk

1:07:18.670 --> 1:07:22.120

hadden wij er iets meer van

verwacht wat onze rol als raad

1:07:22.420 --> 1:07:26.170

verandert, niet echt veel. Het blijft

om het maar in goed barneveldse te

1:07:26.170 --> 1:07:28.720

zeggen een second

best oplossing.

1:07:30.070 --> 1:07:33.820

Zolang er geen regionale

verkiezingen gehouden worden, of we

1:07:33.880 --> 1:07:37.420

niet met zijn allen fuseren



tot een gemeente food valley,

1:07:38.020 --> 1:07:40.840

dan blijft het behelpen met de

democratische vertegenwoordiging.

1:07:41.980 --> 1:07:45.940

Van beide scenario's zijn wij geen

voorstander en het CDA ziet het

1:07:45.940 --> 1:07:49.330

vooralsnog niet

gebeuren. Maar

1:07:50.050 --> 1:07:53.830

eigenlijk gaat het best wel goed. Zijn

voor voldoende momenten waar we als

1:07:53.830 --> 1:07:57.400

raad iets kunnen vinden van

food valley, stukken van wat er

1:07:57.400 --> 1:08:00.730

gebeurt. Kaderbrief,

strategische agenda.

1:08:00.910 --> 1:08:04.690

Vaststelling van de begroting komt

twee keer langs dan nog de regionale



1:08:04.690 --> 1:08:08.500

visies, allemaal minimaal in

tweevoud. Ik zou zeggen aan

1:08:08.500 --> 1:08:12.490

transparantie, geen gebrek.

En vooral de laatste

1:08:12.490 --> 1:08:16.359

jaren merkten we dat het regiobestuur

zijn uiterste best doet om

1:08:16.359 --> 1:08:20.319

ons goed te informeren en dat

er wat gebeurt met onze wensen

1:08:20.319 --> 1:08:24.100

en bedenkingen. Verder

geeft de nieuwe wet

1:08:24.100 --> 1:08:27.760

gemeenschappelijke regelingen ons nog

een paar stok achter de deur, maar we

1:08:27.760 --> 1:08:31.450

rekenen er eigenlijk op dat

we die niet nodig hebben. Het

1:08:31.450 --> 1:08:35.410

blijft indirect,. Maar



wij zien hier geen

1:08:35.410 --> 1:08:38.319

andere oplossing voor. We zullen

het er dus mee moeten doen,.

1:08:40.390 --> 1:08:44.170

Meneer Korevaar, voor een interruptie. Ja,

voorzitter, er wordt getwijfeld aan de

1:08:44.170 --> 1:08:48.130

legitimiteit en en ik zat er vanmiddag

eens over na te denken en toen kwam er een

1:08:48.130 --> 1:08:51.460

quote tegen van de heer

Elsinga,. Hoogleraar,

1:08:51.520 --> 1:08:55.450

staatsrecht en in die

zegt hierover. En ik

1:08:55.450 --> 1:08:59.260

lees het dan maar even voor omdat het blijft

zo'n dingetje hier in in in in de raad.

1:09:01.870 --> 1:09:05.410

Het handelen en nalaten van

gemeentelijke bestuurders, inclusief de



1:09:05.410 --> 1:09:09.340

burgemeester, op het regionale

intergemeentelijke niveau, valt onder het

1:09:09.340 --> 1:09:13.240

door het college gevoerde bestuur. Dus

we kunnen met elkaar de suggestie

1:09:13.240 --> 1:09:16.899

wekken dat er niet controle kan

plaatsvinden, maar dat kunnen we wel

1:09:16.899 --> 1:09:20.859

degelijk. Wij kunnen gewoon het college en

dan maakt de burgemeester ook onderdeel

1:09:20.859 --> 1:09:24.399

van uit ter verantwoording roepen

dat. Wou ik even gezegd hebben,.

1:09:25.479 --> 1:09:29.439

Heeft u behoefte aan een

reactie,. Maar ik kan ik kan

1:09:29.439 --> 1:09:33.370

me er wel mee eens wees. Ik zou me af te

vragen waar wat ik ermee moet, maar ik ben het

1:09:33.370 --> 1:09:37.330

ermee eens. Ja, instemming



instemming worden. De heer

1:09:37.330 --> 1:09:38.050

Bouwman. Dank u wel.

1:09:38.100 --> 1:09:38.670

Zullen het er mee.

1:09:38.670 --> 1:09:42.370

Moet doen,. U was aan het eind

van uw betoog. Nee, nee,.

1:09:44.050 --> 1:09:47.540

Hoeveel minuten heb ik nog houdt wel

rekening mee dat u naar een afronding toe

1:09:48.100 --> 1:09:51.640

ik, ik wil nog even over

de economie boord hebben.

1:09:52.060 --> 1:09:55.960

Het lijkt ons een goede volgende stap die nu

gezet wordt. Er wordt duidelijk verwoord hoe de

1:09:55.960 --> 1:09:59.860

samenwerking in de triple helix

kolommen weer zo mooi barnevelds

1:09:59.890 --> 1:10:03.460

woord, en eigenlijk bedoelen we



daarmee. De samenwerking van

1:10:04.120 --> 1:10:07.810

onderwijs, overheid en

bedrijfsleven, waar de Nederlandse

1:10:07.810 --> 1:10:11.740

landbouw naar de tweede wereldoorlog

groot geworden is,. Mee geworden

1:10:11.740 --> 1:10:15.670

is Die wordt goed

1:10:15.670 --> 1:10:19.420

vormgegeven en. Er wordt

duidelijk gezegd wie waarvoor

1:10:19.420 --> 1:10:23.140

verantwoordelijk is. De

vrijblijvendheid. Is er vanaf en

1:10:23.140 --> 1:10:26.440

juridisch is het beter geregeld.

De rol en de financiering van het

1:10:26.440 --> 1:10:30.100

projectbureau is ook duidelijk

omschreven. Al met al een

1:10:30.100 --> 1:10:33.790



voorstel wat onze goedkeuring

krijgt. Mag ik dan ook nog

1:10:33.790 --> 1:10:37.300

even reageren op

de. Amendement.

1:10:38.260 --> 1:10:42.070

Wij zijn van mening. Dat het

college een van haar leden

1:10:42.130 --> 1:10:45.760

afvaardigt naar het regiobestuur

namens het hele college.

1:10:46.180 --> 1:10:49.960

Als er iets niet goed gaat,

roepen wij het college als geheel

1:10:50.350 --> 1:10:53.890

ter verantwoording en niet alleen

de afgevaardigden. Wie het

1:10:53.890 --> 1:10:57.550

college naar het regiobestuur

afvaardigt, kunnen zich heel goed zelf

1:10:57.550 --> 1:11:01.330

bepalen. Dan willen wij van het

CDA ons niet mee bemoeien.



1:11:01.540 --> 1:11:05.470

Dank u wel. Voorzitter,. Dank u wel,

meneer Bouwman, meneer scheigrond van

1:11:05.470 --> 1:11:08.980

de ChristenUnie en daarna

heer top van de SGP.

1:11:10.270 --> 1:11:14.170

Ja, voorzitter, dank u wel. De afgelopen

jaren zijn wij bij tijd en wijle kritisch

1:11:14.170 --> 1:11:18.070

geweest op het functioneren van en meer

nog de informatievoorziening vanuit de

1:11:18.070 --> 1:11:21.760

regio food valley. En als het

moet worden, zullen we dat

1:11:21.760 --> 1:11:25.390

steeds weer zijn, want een goede

samenwerking in de food valley is belangrijk

1:11:25.960 --> 1:11:29.800

enerzijds de samenwerking

nodig om de nodige innovatie

1:11:29.800 --> 1:11:33.490



vorm te geven, bijvoorbeeld als het

gaat om de circulaire economie,

1:11:33.730 --> 1:11:37.720

de eiwittransitie en het tegengaan

van voedselverspilling. Anderzijds

1:11:37.720 --> 1:11:40.480

is de food valley belangrijk

voor onze lokale economie.

1:11:41.710 --> 1:11:45.700

Deze college regeling is dus te

belangrijk om zomaar aan het college

1:11:45.730 --> 1:11:48.970

over te laten. Als raad moeten

we hierbij betrokken zijn.

1:11:50.170 --> 1:11:54.070

En daarmee komen we bij een oordeel over

de voorgestelde governance. Structuur.

1:11:54.370 --> 1:11:58.240

Vier zaken maken dat we deze

structuur kunnen omarmen en drie

1:11:58.240 --> 1:12:02.200

daarvan hebben we te maken met het

democratische besluitvorming. Ten



1:12:02.200 --> 1:12:06.190

eerste worden samenwerking tussen onderwijs,

ondernemers en de overheid geformaliseerd

1:12:06.250 --> 1:12:10.060

in de economic board. Dat

lijkt ons positief. Ten

1:12:10.060 --> 1:12:14.020

tweede, hoe kunnen we er gekozen constructie,

onze eigen wethouder ter verantwoording

1:12:14.020 --> 1:12:18.010

roepen, worden acties van het regiobestuur

en de inbreng van dat bestuur

1:12:18.010 --> 1:12:21.910

in de economie behoort, en die controle

is natuurlijk essentieel voor de

1:12:21.910 --> 1:12:25.720

democratische

besluitvorming. Ten derde

1:12:25.780 --> 1:12:29.530

blijft de regio commissie van raadsleden erop

toezien dat de raad goed in positie wordt

1:12:29.530 --> 1:12:33.280



gebracht om invloed op het beleid

uitoefenen. Dat gebeurt al

1:12:33.340 --> 1:12:37.000

enige tijd onder enthousiast

voorzitterschap van onze

1:12:37.060 --> 1:12:40.890

mevrouw Van den Wildenberg aan haar

en aan de heer Van der Tang wil ik

1:12:41.020 --> 1:12:44.680

willen wij meegeven dat onze fractie

inzet van de regio commissie waardeert

1:12:45.040 --> 1:12:48.940

en dat dit in belangrijke mate

bijdraagt aan de democratische

1:12:48.940 --> 1:12:52.030

legitimering van de

regionale samenwerking,.

1:12:52.870 --> 1:12:56.770

Ten vierde, de financiering van het

partijbureau, blijft een bedrag

1:12:56.770 --> 1:13:00.010

per inwoner en projectfinanciering

gebeurt op grond van



1:13:00.520 --> 1:13:03.430

afzonderlijke raadsbesluiten,

en dit was ook al zo,.

1:13:04.510 --> 1:13:08.290

En ook dit is essentieel voor de

democratische besluitvorming. De barneveldse

1:13:08.290 --> 1:13:12.040

volksvertegenwoordiging besluit

expliciet hoe de barneveldse

1:13:12.040 --> 1:13:15.970

financiën besteed worden.

Voorzitter, en daarmee sluit ik

1:13:15.970 --> 1:13:19.840

dus ook aan bij de woorden van de

heer Bouwman. In wezen verandert

1:13:19.840 --> 1:13:23.410

daar niet zoveel aan. De governance

structuur zit wat onze fractie

1:13:23.410 --> 1:13:26.860

betreft goed in elkaar, dus

daar stemmen van harte mee in,.

1:13:28.060 --> 1:13:31.960



Maar daarmee zijn we er niet. Wordt

namelijk in de uitgangspuntennotitie ook

1:13:31.960 --> 1:13:35.950

aandacht te geven aan de focus van

de regio. Deze moet afgebakend

1:13:35.950 --> 1:13:39.670

zijn, zo stelt het stuk en zo

vindt onze fractie. Tijdens de

1:13:39.670 --> 1:13:43.630

commissievergadering stelde de heer Bosch

van de VVD dat er steeds meer taken naar

1:13:43.630 --> 1:13:47.230

de food valley worden overgeheveld.

Volgens ons is dat in

1:13:47.230 --> 1:13:50.890

tegenspraak met de afbeet Wageningen,

in dit stuk en in de strategische

1:13:50.890 --> 1:13:54.700

agenda. Wel zien we dat de

term food valley voor andere

1:13:54.700 --> 1:13:58.690

samenwerkingen wordt gebruikt, die weliswaar

met min of meer dezelfde gemeenten zijn



1:13:58.870 --> 1:14:02.830

maar niet te maken hebben met deze

gemeenschappelijke regeling. Heel duidelijk

1:14:02.830 --> 1:14:06.190

zien we dat bijvoorbeeld bij

de jeugdzorg. Volgens deze

1:14:06.190 --> 1:14:10.000

uitgangspuntennotitie hoort het

sociaal domein expliciet niet tot de

1:14:10.000 --> 1:14:13.540

taakgebied van de regio food valley,

waar de naam food valley wordt, wel

1:14:13.810 --> 1:14:17.410

voor daar ook voor gebruikt.

1:14:18.400 --> 1:14:21.670

Voor de jeugdhulp regio food valley,

en ze hebben ook nog de arbeidmarkt –

1:14:21.790 --> 1:14:25.690

arbeidsmarkt, regio, food valley. We

willen het college aanbevelen om met de

1:14:25.690 --> 1:14:29.400

samenwerkende valley gemeenten



toch eens na te denken over

1:14:29.420 --> 1:14:33.400

duidelijker te onderscheiden namen

voor regionale samenwerking, zodat

1:14:33.400 --> 1:14:36.910

food valley en gaat

over deze regionale

1:14:37.000 --> 1:14:40.720

samenwerking waar we vandaag over spreken. En

je kan natuurlijk alles doen met dat woord

1:14:40.720 --> 1:14:44.440

valley. Graag ook vanuit het college

daar op een reactie. Dank u wel.

1:14:46.510 --> 1:14:49.900

Dank u wel, meneer scheigrond. Ik

hoorde u zeggen dat de financiering

1:14:50.290 --> 1:14:53.530

van het partijbureau gaat per.

1:14:54.340 --> 1:14:58.000

Per inwoner bijdrage. U zult

waarschijnlijk bedoeld hebben, het

1:14:58.000 --> 1:15:01.750



regiokantoor tegenkomt.

Dat was een bij. Stel u

1:15:01.750 --> 1:15:05.640

voor dat we dit niet even corrigeren in

de notulen, dus wel een extra bijdrage

1:15:06.050 --> 1:15:08.290

partijbureau en welk

partijen dan weer.

1:15:09.880 --> 1:15:13.600

Meneer Top, u krijgt het woord

van mij, u heeft daarvoor

1:15:13.810 --> 1:15:14.920

heb ik gezien drie minuten.

1:15:17.530 --> 1:15:21.370

Voorzitter, dank u wel. Als SGP

fractie hebben wij kennisgenomen

1:15:21.640 --> 1:15:25.570

van de uitgangspuntennotitie, de rol van

gemeenteraden in de governance van de regio

1:15:25.570 --> 1:15:29.110

food valley,. Een helder stuk,

waarbij door middel van



1:15:29.110 --> 1:15:32.620

vijf duidelijke uitgangspunten

die rol goed wordt

1:15:32.620 --> 1:15:36.490

neergezet. Ik wil twee

uitgangspunten noemen:. Het

1:15:36.490 --> 1:15:40.210

vertrekpunt om de regionale

samenwerking te optimaliseren,

1:15:40.690 --> 1:15:44.620

met respect voor de

gemeentelijke autonomie. En als

1:15:44.620 --> 1:15:48.550

tweede optimale transparantie in

de regionale financiële processen.

1:15:49.420 --> 1:15:53.410

Goed dat het stuk ook kritisch

naar zichzelf kijkt. Vraag is

1:15:53.410 --> 1:15:57.070

of dat kan met een stuk, maar u

begrijpt wat ik bedoel en dat er

1:15:57.070 --> 1:16:00.610

bijvoorbeeld bij het laatstgenoemde punt



aangegeven wordt dat dit verbetering

1:16:00.610 --> 1:16:03.850

behoeft. Die mening

delen wij als SGP.

1:16:05.590 --> 1:16:09.310

Voorzitter, ik zei het straks zal samenwerken

waar het kan zelfstandigheid waar. Het

1:16:09.310 --> 1:16:12.520

moet deze uitgangspunten notitie

sluit daar goed op aan.

1:16:13.660 --> 1:16:17.410

Ook de insteek om de huidige stuurgroep

triple helix, te vervangen door een

1:16:17.410 --> 1:16:20.770

organisatie met een duidelijke

structuur en met meer

1:16:20.770 --> 1:16:24.550

kaderstelling the economic

board, kan op instemming van de

1:16:24.550 --> 1:16:28.390

SGP rekenen. Mooi dat hier

in de drie partijen –



1:16:28.450 --> 1:16:32.440

overheid, onderwijs- en ondernemers,

binnen meer duidelijke kaders

1:16:32.440 --> 1:16:35.920

gaan samenwerken. De

regio food valley is een

1:16:35.920 --> 1:16:39.880

gemeenschappelijke regeling. Het is

goed dat de landelijke wetgeving in

1:16:39.880 --> 1:16:43.090

voorbereiding is die regelt

dat bij zo'n regeling

1:16:43.300 --> 1:16:46.990

deelnemende gemeenteraden meer

zeggenschap gaan krijgen.

1:16:47.440 --> 1:16:50.620

Dat kan de rol van de regio

food valley verder versterken.

1:16:52.510 --> 1:16:56.260

Voorzitter, de SGP fractie heeft geen wensen

en bedenkingen met betrekking tot het

1:16:56.380 --> 1:17:00.340

voorliggende uitgangspunten.



Notitie. Dan nog even een reactie op

1:17:00.340 --> 1:17:04.240

het amendement van lokaal belang.

Ik sluit me daarbij aan op

1:17:04.240 --> 1:17:07.630

de bij de op de opmerking van

van de heer Bouwman van het CDA

1:17:07.840 --> 1:17:11.500

overhead ter verantwoording

roepen van het gehele college,.

1:17:12.280 --> 1:17:16.000

Inclusief de burgemeester.

Ik wil daar ook wijzen op

1:17:16.000 --> 1:17:19.300

artikel 61 P van de

Gemeentewet die heet. De

1:17:19.300 --> 1:17:22.720

burgemeester kan ontslagen worden. Daar

gaat natuurlijk wel wat aan vooraf.

1:17:23.440 --> 1:17:26.680

Er is wel degelijk een artikel

in de Gemeentewet. Dank u wel.



1:17:28.090 --> 1:17:31.840

Ik zal oppassen. Waar

staat dat de minister

1:17:32.260 --> 1:17:35.410

maar artikel 61.

1:17:37.660 --> 1:17:41.500

Dank u wel, meneer Top. Het woord is aan

het college voor een beantwoording.

1:17:42.010 --> 1:17:45.750

Ja, dank u wel, voorzitter, eigenlijk bij een

vraag gesteld de meneer Schreijgrond over de

1:17:45.760 --> 1:17:49.540

geuzennaam food valley. Ik denk dat er trots op

moeten zijn, maar het blijft natuurlijk nuttig

1:17:50.200 --> 1:17:53.830

om bij de activiteiten die in de regio

food valley plaatsvinden voldoende

1:17:53.830 --> 1:17:57.400

focus aan te blijven brengen. En daar

verschillen we denk ik niet van mening over.

1:17:58.160 --> 1:18:01.540

Dan naar het amendement. Voorzitter, eigenlijk

hebben we een aantal sprekers van u.



1:18:02.500 --> 1:18:06.370

Al gauw al melding gemaakt wat hier

aan de hand is. Het voorliggende

1:18:06.370 --> 1:18:10.330

voorstel heeft geen betrekking

op de samenstelling van

1:18:10.540 --> 1:18:14.380

het bestuur van de meest gemeenschappelijke

regeling, wanneer daar al een discussie

1:18:14.380 --> 1:18:18.130

over zouden moeten worden gevoerd. Over

die afvaardiging naar het bestuur, dan

1:18:18.130 --> 1:18:21.910

lijkt ons dat het beste te doen,

meneer u, de gemeenschappelijke

1:18:21.910 --> 1:18:25.780

regeling hier ter bespreking krijgt

en daarom ontraden wij u dit

1:18:25.780 --> 1:18:29.560

amendement. Is er

behoefte aan een tweede

1:18:29.560 --> 1:18:32.380



termijn, meneer Korevaar

en meneer Van den Born?.

1:18:34.210 --> 1:18:38.020

Dan beginnen we bij meneer Van den

Born. Ja, voorzitter, wanneer als een

1:18:38.020 --> 1:18:41.320

partij een poging doen om het democratische

gehalte van regio food valley

1:18:42.010 --> 1:18:45.610

te verbeteren, dan is dat niet betuttelen.

Dat is doen waarvoor we hier zitten als

1:18:45.610 --> 1:18:49.450

raadsleden, namelijk de controlerende

rol van deze raad versterken,

1:18:49.960 --> 1:18:53.530

overal waar dat kan. Daarom vinden

we het jammer dat het amendement het

1:18:53.890 --> 1:18:57.340

niet gaat halen. Dank u wel

voorzitter, meneer Korevaar. Ja,

1:18:57.340 --> 1:19:01.240

voorzitter, even reageren op de

motie dat ik nog niet expliciet



1:19:01.240 --> 1:19:05.140

gedaan gaan. Mens over het amendement.

Wij gaan niet over de keuzes die

1:19:05.140 --> 1:19:08.350

andere gemeentes maken. De heer

scheigrond merkte dat ook al op,

1:19:09.100 --> 1:19:12.010

maar hypothetisch gezien

zouden we deze opdracht ook.

1:19:12.790 --> 1:19:16.720

Prima aan de burgemeester over

durven laten, en ik citeer

1:19:16.720 --> 1:19:20.050

daarbij: het profiel uit de facturen

van onze huidige burgemeester.

1:19:21.310 --> 1:19:25.300

Is in staat door zijn haar inbreng,

de gemeente Barneveld, zelfstandig en

1:19:25.300 --> 1:19:29.110

in regionaal verband verder op

de kaart te zetten. En ja, ik

1:19:29.170 --> 1:19:32.590



ik, ik denk dat dat bij andere

gemeentes ook het geval is. Maar goed.

1:19:33.520 --> 1:19:37.510

Dat gezegd hebben, zullen wij het

amendement niet steunen. Ik zou bijna

1:19:37.510 --> 1:19:41.320

zeggen: er is altijd een hiërarchie in

de regelgeving die u ook bekend is.

1:19:42.310 --> 1:19:46.240

Dat betekent dat de wet altijd boven het

profiel gaat, behalve in Barneveld.

1:19:48.190 --> 1:19:51.910

Daar zijn we gekomen aan het eind van

deze tweede termijn en sluit ik deze

1:19:51.910 --> 1:19:55.600

af en gaan we over naar

agendapunt. Twee punt: drie:

1:19:55.990 --> 1:19:59.800

de renovatie en de uitbreiding van

het rouwcentrum. De plantage.

1:20:00.460 --> 1:20:04.060

Daarvoor hebben zich opnieuw

sprekers uit alle fracties gemeld.



1:20:04.690 --> 1:20:08.320

Ik ook. We gaan chargeer even

dan schors ik even voor het

1:20:08.320 --> 1:20:12.280

chargeren en. Maakt u

uw tafel schoon voordat

1:20:12.280 --> 1:20:15.850

u vertrekt ook – en dan

wacht ik even tot de nieuwe

1:20:16.360 --> 1:20:19.840

woordvoerders van de fractie plaatsen

hebben genomen achter het spreekgestoelte.

1:21:50.770 --> 1:21:54.670

Ik heropen de vergadering. Alle

woordvoerders van de fracties hebben hun

1:21:54.670 --> 1:21:58.150

plaats weer ingenomen. Aan de

orde is de renovatie en de

1:21:58.150 --> 1:22:01.870

uitbreiding van het rouwcentrum

plantage, en het woord

1:22:01.930 --> 1:22:05.650



is aan de heer van der de heer Top,

drie minuten van de fractie van de

1:22:05.650 --> 1:22:07.420

SGP en daarna.

Meneer Korevaar.

1:22:10.600 --> 1:22:14.020

Voorzitter, dank u wel.

Een van de belangrijke

1:22:14.050 --> 1:22:17.350

zaken waar de gemeentelijke

overheid dient te voorzien,

1:22:17.890 --> 1:22:21.280

is het verzorgen van voorzieningen

om te kunnen begraven.

1:22:22.240 --> 1:22:26.050

Daar hoort ook een goed

rouwcentrum. Bij. Het huidige

1:22:26.080 --> 1:22:28.930

rouwcentrum voldoet al

langere tijd niet meer.

1:22:30.640 --> 1:22:34.240

De SGP is content met het

huidige raadsvoorstel, waarbij



1:22:34.330 --> 1:22:36.910

ingegaan wordt op het

verbeteren van het rouwcentrum.

1:22:38.080 --> 1:22:41.290

Via drie varianten worden we als

raad meegenomen in de keuze.

1:22:42.520 --> 1:22:46.240

We kunnen ons daarbij goed vinden in de

keuze om het huidige eruit rouwcentrum te

1:22:46.270 --> 1:22:50.200

verbouwen, plus daarnaast uit te

breiden met 100 vierkante meter.

1:22:52.030 --> 1:22:56.020

Als SGP spreken wij onze waardering

uit voor de gekozen aanpak die

1:22:56.020 --> 1:23:00.010

in nauw overleg met

begrafenisondernemers en met ons

1:23:00.010 --> 1:23:03.640

als raad tot stand is

gekomen. Dit is gewenst,

1:23:03.760 --> 1:23:07.000



zeker bij projecten met een

grote maatschappelijke impact.

1:23:08.260 --> 1:23:12.250

De meerkosten van deze oplossing worden

gedekt door het verhogen van de tarieven

1:23:12.250 --> 1:23:16.060

voor de gebruikers. Die tarieven

zijn daarmee vergelijkbaar

1:23:16.540 --> 1:23:20.350

met de routes centra in de

omgeving, hetgeen een acceptabele

1:23:20.350 --> 1:23:24.220

aanpak is. We moeten met

elkaar wel de zorgen

1:23:24.730 --> 1:23:28.720

dat de tarieven niet verder

stijgen. Het zijn tenslotte onze

1:23:28.750 --> 1:23:30.670

inwoners die die

Dennis te betalen.

1:23:33.070 --> 1:23:36.700

Daarnaast is het ook goed dat de

begrafenisondernemers tijdens de



1:23:36.700 --> 1:23:39.940

ontwerpfase van de verbouwing

mee kunnen denken.

1:23:41.590 --> 1:23:44.200

Voorzitter, ik wil nog een

tweetal kanttekeningen meegeven.

1:23:45.580 --> 1:23:49.240

Tijdens de verbouwing is

uiterwijk nodig. Er kan voor

1:23:49.240 --> 1:23:52.930

rouwdiensten worden uitgeweken

naar de veluwehal of naar het

1:23:52.930 --> 1:23:56.680

schaffelaar theater. Als

SGP hechten wij eraan te

1:23:56.680 --> 1:24:00.430

benadrukken dat de voorzieningen

passend zullen worden gemaakt

1:24:00.850 --> 1:24:04.730

bij de betreffende

gelegenheden. Wellicht kunnen

1:24:04.750 --> 1:24:08.650



ook afspraken worden gemaakt met

andere ruimtes, zoals zalen

1:24:08.650 --> 1:24:12.400

in kerkgebouwen, in de

omgeving van de begraafplaats.

1:24:13.720 --> 1:24:17.500

Daarnaast dient er tijdelijke

mogelijkheid te zijn tot

1:24:17.500 --> 1:24:21.490

opbaren graag de

toezegging van

1:24:21.490 --> 1:24:24.850

het college dat in beide punten op

een correcte wijze wordt voorzien.

1:24:26.650 --> 1:24:30.580

Voorzitter, als SGP zijn wij positief

over dit raadsvoorstel en we zullen

1:24:30.580 --> 1:24:33.940

het dan ook steunen. Dank u wel.

Dank u wel, meneer Top, meneer

1:24:33.940 --> 1:24:37.930

Korevaar fractie van pro

98 en daarna meneer



1:24:37.930 --> 1:24:41.650

Bomen van het CDA.

Voorzitter, wij zijn

1:24:41.650 --> 1:24:44.710

tevreden over het plan zoals

het nu wordt voorgelegd. Het

1:24:44.710 --> 1:24:48.460

participatietraject dat volgde op

het eerste plan levert nu wel een

1:24:48.460 --> 1:24:52.390

duidelijk beeld op. De aula wordt

verbouwd op een wijze waarmee deze

1:24:52.390 --> 1:24:55.720

weer als prettig wordt ervaren door

bezoekers en functioneel voor de

1:24:55.720 --> 1:24:59.290

uitvaartondernemers die er gebruik

van maken, en dat tegen een

1:24:59.290 --> 1:25:02.410

vergoeding waarmee het rouwcentrum

zich niet uit de markt prijst.

1:25:03.430 --> 1:25:07.390



We kunnen met deze ingreep hopelijk

weer een aantal jaren vooruit met

1:25:07.390 --> 1:25:11.110

het rouwcentrum. We maken gebruik

van de basis die er al staat.

1:25:11.650 --> 1:25:14.890

Zo gaan we efficiënt en duurzaam

om met wat we al hebben.

1:25:15.770 --> 1:25:19.600

Nieuwbouw kost meer duurt langer

en waarom slopen. Als er weer

1:25:19.600 --> 1:25:23.440

iets moois van het huidige pand

te maken valt. De voorbeelden van

1:25:23.440 --> 1:25:27.280

renovaties uit omliggende gemeenten

spraken ons tot de verbeelding

1:25:27.580 --> 1:25:31.360

en zo bleek de

uitvaartondernemers ook. Met dit

1:25:31.360 --> 1:25:34.960

plan faciliteren wij als gemeente

vooral de traditionele wijze van



1:25:34.960 --> 1:25:38.530

begraven. Wij willen als

pro 98 fractie het college

1:25:38.530 --> 1:25:42.190

meegeven dat er steeds meer mensen

kijken naar alternatieven, zoals

1:25:42.250 --> 1:25:46.240

crematie natuur begraven, maar

recent ook bijvoorbeeld resomeren.

1:25:47.050 --> 1:25:50.830

Bij deze keuzes wordt er vaak

uitgeweken naar locaties buiten

1:25:50.830 --> 1:25:54.790

onze gemeente. We hebben begrepen

dat u in november een burgerpanel

1:25:54.790 --> 1:25:58.420

wil bevragen over bestaande

behoeftes als het gaat om natuur

1:25:58.420 --> 1:26:02.380

begraven. Wij zouden u willen

oproepen deze vragenlijst

1:26:02.440 --> 1:26:06.430



zo breed mogelijk op te zetten, zodat

we ook als raad een goed beeld krijgen

1:26:06.460 --> 1:26:08.980

van de wensen bij onze

inwoners. Dank u wel,.

1:26:11.350 --> 1:26:14.770

De heer Bouwman van het CDA

en daarna mevrouw plank.

1:26:17.560 --> 1:26:21.490

Dank u wel, voorzitter,.

Onze voorkeur ging

1:26:21.490 --> 1:26:24.940

uit naar nieuwbouw. Beginnen

op nul. Het ideale gebouw

1:26:24.940 --> 1:26:28.930

neerzetten naar alle eisen van de

tijd energieneutraal ruim met een

1:26:28.930 --> 1:26:31.900

goede uitstraling waar we mee even

een lange tijd vooruit kunnen.

1:26:33.490 --> 1:26:36.940

Er ligt nu een voorstel om het huidige

gebouw te renoveren met een kleine



1:26:36.970 --> 1:26:40.840

uitbreiding. Een veel beter

voorstel, dat wil ik

1:26:40.840 --> 1:26:44.590

wel zeggen. Als het

eerste uit 2019. Het

1:26:44.590 --> 1:26:48.460

voldoet aan de wensen van de

gebruikers, is de helft goedkoper. Dan

1:26:48.460 --> 1:26:52.360

nieuwbouw. Maar bij het CDA draait

het niet alleen om geld, maar in

1:26:52.360 --> 1:26:56.230

deze om ze onzekere tijden houden

we er wel rekening mee. De

1:26:56.230 --> 1:27:00.160

nieuwe tarieven. Voor

gebruik van de aula

1:27:00.250 --> 1:27:03.940

zijn er al een stuk hoger

als dat ze waren volgens de

1:27:03.940 --> 1:27:07.810



uitvaart, een uitvaartleider die

ik heb gesproken. Zijn ze nu.

1:27:08.620 --> 1:27:11.920

Marktconform en acceptabel,

dan zijn we blij mee

1:27:12.550 --> 1:27:16.060

of, zoals hij tegen mij zei, over

de oude tarieven. Het was voor

1:27:16.060 --> 1:27:17.950

weinig, maar ik kreeg

ook heel weinig –.

1:27:20.890 --> 1:27:24.370

Lijkt erop dat de extra

jaar lasten van de van de

1:27:24.400 --> 1:27:28.300

renovatie nu gedekt kunnen worden uit

de aangepaste tarieven en bij nieuwbouw

1:27:28.330 --> 1:27:31.720

is er een structureel tekort.

Er zijn echter ook nog wat

1:27:31.720 --> 1:27:35.320

onzekerheden. We hebben

begrepen dat er nog geen



1:27:35.350 --> 1:27:39.040

definitief ontwerp is voor

de wethouder. Klopt dit?.

1:27:41.140 --> 1:27:45.030

Meneer de wethouder. Is? Dan krijgt u

straks antwoord op, krijgt straks maar

1:27:45.040 --> 1:27:47.680

dan voor de rest. Ik denk

misschien knik die even ofzo.

1:27:51.820 --> 1:27:55.780

Oké, het schetst dat

bij de stukken gevoegd

1:27:55.780 --> 1:27:59.350

is, is erg vaag. Ik kon de kleine

lettertjes hier in ieder geval niet lezen.

1:27:59.920 --> 1:28:03.910

We kunnen aan de hand hiervan niet beoordelen

of het lukt om de uitstraling van het gebouw

1:28:04.480 --> 1:28:07.720

zowel aan de binnenkant als aan

de buitenkant te verbeteren.

1:28:08.890 --> 1:28:12.880



Als er nog geen tekening is, hoe weten

we dan of het vastgestelde bedrag

1:28:13.330 --> 1:28:17.080

toereikend is? Wij

gaan er uit. Dat het

1:28:17.080 --> 1:28:19.720

budget leidend is. Dit

is een vraagteken.

1:28:21.400 --> 1:28:24.940

Het CDA vindt het belangrijk dat de

kosten niet teveel oplopen, begraven in

1:28:24.940 --> 1:28:28.750

Barneveld, en dan heb ik het over de

grafrechten, en dergelijke is nu wel duur

1:28:28.780 --> 1:28:32.230

vergeleken met omliggende gemeentes.

Verder denken wij dat het

1:28:32.230 --> 1:28:35.920

verstandig is om in het ontwerp

een tweede op opbaren,

1:28:36.040 --> 1:28:39.850

ruimte of familiekamer toe

te voegen. Soms moet er



1:28:39.880 --> 1:28:43.510

nee verkocht worden omdat de ruimte al

in gebruik is. We denken dat de vraag

1:28:43.510 --> 1:28:47.500

hierna toe zal nemen en we

hebben nu de kans om er wat

1:28:47.500 --> 1:28:51.250

mee te doen. Graag een reactie

op deze punten. En tot

1:28:51.250 --> 1:28:54.970

slot, voorzitter, is het CDA

vooral blij. Dat er wat

1:28:54.970 --> 1:28:57.880

gebeurt aan het uitvaartcentrum

en lijkt de keuze voor een

1:28:57.880 --> 1:29:01.810

renovatie met een kleine

uitbreiding ons de optimale

1:29:01.810 --> 1:29:05.110

keuze. Dank u wel. Dank u

wel, meneer Bouwman, mevrouw

1:29:05.110 --> 1:29:08.860



Blankenburg van de fractie van

lokaal belang en daarna meneer Bos.

1:29:09.760 --> 1:29:13.480

Dank u wel, voorzitter,. Het

rouwcentrum de plantage.

1:29:14.050 --> 1:29:17.650

We vinden het maar een somber naargeestig

gebouw. Er moet nodig wat aan gedaan

1:29:17.650 --> 1:29:21.580

worden. Daar is iedereen het

eigenlijk wel over eens. Voor

1:29:21.580 --> 1:29:25.450

ons ligt dan ook het voorstel voor verbetering

van het rouwcentrum door renovatie en

1:29:25.450 --> 1:29:28.840

uitbreiding, vervanging van

inrichting en tuin aanpassing.

1:29:29.530 --> 1:29:33.310

Voorzitter, er ging het één en ander

aan vooraf, maar de puzzel is gelegd.

1:29:33.490 --> 1:29:36.370

De stukjes liggen op hun plek.

Er is een compromis bereikt.



1:29:37.420 --> 1:29:41.200

Het is goed om te horen dat de begrafenisondernemers

zijn meegenomen in de plannen en dat ze

1:29:41.200 --> 1:29:45.160

tevreden zijn met de uitkomst. Zij

benoemen het voorstel als een

1:29:45.160 --> 1:29:49.000

veel beter plan dan het vorige,

dat toch vooral lapwerk was.

1:29:49.540 --> 1:29:53.530

Er is geluisterd overlegd en er is vanuit

de gemeente van alles gedaan om aan de

1:29:53.530 --> 1:29:57.430

wensen en die van aan hun

wensen en die van de gebruikers

1:29:57.430 --> 1:30:01.000

terug moeten komen. Er is voldoende

draagvlak voor het voorstel.

1:30:01.330 --> 1:30:05.320

Het voorstel is kostendekkend.

Daarnaast staat in het stuk dat

1:30:05.320 --> 1:30:08.680



het college erop vertrouwt dat het

mogelijk is om het gedateerde

1:30:08.770 --> 1:30:12.550

rouwcentrum aan te passen tot een

representatief en eigentijds

1:30:12.550 --> 1:30:16.540

gebouw, een gebouw waar op waardige

wijze afscheid genomen kan worden van

1:30:16.540 --> 1:30:20.200

de overledene. Dat laatste is ook

wat de fractie van lokaal belang

1:30:20.200 --> 1:30:24.190

zeer belangrijk vindt.

Voorzitter, wij herinneren ons

1:30:24.190 --> 1:30:27.760

allemaal de reacties die op ons

afkwamen bij het vorige voorstel via

1:30:27.760 --> 1:30:31.630

mails, in de in de kranten

en sociale media de

1:30:31.630 --> 1:30:35.530

oproep ook om na te denken over

een nieuwe aula in plaats van een



1:30:35.530 --> 1:30:39.430

renovatie. Het plan dat

voorlag kon echt niet en we

1:30:39.430 --> 1:30:43.030

zijn er ook blij dat de hele commissie

ingreep en om uitwerking van meerdere

1:30:43.030 --> 1:30:46.600

scenario verzocht. Dat heeft

uiteindelijk een veel beter voorstel

1:30:46.600 --> 1:30:50.440

opgeleverd. Wij hadden na

alle ophef toch ook de

1:30:50.440 --> 1:30:54.400

stille hoop dat er een voorstel uit zijn

rollen met de voorkeur voor nieuwbouw om nu

1:30:54.400 --> 1:30:58.150

door te pakken, de kans aan te grijpen en

te anticiperen op de groei van de gemeente

1:30:58.150 --> 1:31:02.140

Barneveld, zodat we voor de komende

40 jaar vooruit zouden kunnen met een

1:31:02.140 --> 1:31:06.010



mooie, moderne aula.

De optie nieuwbouw

1:31:06.040 --> 1:31:09.790

is ook besproken met de begrafenisondernemers.

Daarover melden zij in de

1:31:09.790 --> 1:31:13.540

krant. Dat hadden wij graag gewild,

maar het is ons duidelijk dat dat

1:31:13.540 --> 1:31:17.530

financieel niet haalbaar is.

Het uitgangspunt was en is

1:31:17.860 --> 1:31:21.730

een kostenneutrale exploitatie

variant. Nieuwbouw is niet

1:31:21.730 --> 1:31:25.300

kostendekkend. Er is alleen kostendekkend

te krijgen door een flinke

1:31:25.360 --> 1:31:29.170

tariefsverhoging, wat niet wenselijk

is, of als de gemeente er

1:31:29.230 --> 1:31:33.130

in investeert. In de commissievergadering

heb ik daar op doorgevraagd,



1:31:33.130 --> 1:31:37.060

zowel bij de begrafenisondernemers

als bij de wethouder. De antwoorden

1:31:37.060 --> 1:31:40.840

waren helder. We hebben in de

fractie alles gewikt en gewogen

1:31:41.110 --> 1:31:45.100

nut noodzaak: kosten draagvlak. We

hadden een voorkeur voor nieuwbouw en

1:31:45.100 --> 1:31:49.060

wat lokaal belang betreft, zou er,

indien nodig, best geinvesteerd mogen

1:31:49.060 --> 1:31:52.990

worden in de exploitatie van hun rouwcentrum

van een nieuw bureau centrum. Het

1:31:52.990 --> 1:31:56.830

gaat immers om een algemene

voorziening voor het dorp Barneveld.

1:31:57.430 --> 1:32:01.150

We zien ook dat er een compromis is

bereikt waar heel veel mensen blij en

1:32:01.150 --> 1:32:04.960



tevreden mee zijn en waarbij een

kwaliteitsverbetering gaat plaatsvinden waar we

1:32:04.960 --> 1:32:08.950

voorlopig mee voort kunnen. Dat geeft

de doorslag. We zullen dan ook

1:32:08.950 --> 1:32:12.880

instemmen met het voorstel.

Naar verwachting zal na 15 tot

1:32:12.880 --> 1:32:16.690

20 jaar een nieuwe afweging moeten

plaatsvinden. Daar diende zich wellicht

1:32:16.750 --> 1:32:20.710

nieuwe kansen en mogelijkheden aan, zoals

nieuwbouw op een andere locatie op

1:32:20.710 --> 1:32:24.460

wellicht een crematorium

erbij. Veel hangt ook

1:32:24.460 --> 1:32:28.210

af van hoe trend zich verder ontwikkelen,

hoe de samenleving tegen die

1:32:28.210 --> 1:32:31.780

tijd omgaat met de locatiekeuze en

invulling van een uitvaartdienst.



1:32:32.440 --> 1:32:36.340

Voorzitter, de puzzel is gelegd,

de puzzelstukjes passen. Hoe het

1:32:36.340 --> 1:32:40.180

plaatje het rouwcentrum er precies

uit komt te zien, zullen we nog even

1:32:40.180 --> 1:32:44.020

moeten afwachten. We vertrouwen erop

en roept het college daartoe op –

1:32:44.260 --> 1:32:47.770

dat alles op alles wordt gezet om er

een verzorgde, toekomstbestendige

1:32:47.800 --> 1:32:50.410

sfeervolle aula van

te maken. Dank u wel.

1:32:52.330 --> 1:32:56.200

Dank u wel, mevrouw Blankenburg, meneer

Bos van de fractie van de VVD en daarna.

1:32:56.290 --> 1:33:00.130

Meneer Lasscher. Voorzitter,

dank u wel droog centrum, de

1:33:00.130 --> 1:33:04.060



plantage 11 jaar na de verbouwing

van 2019 zitten we weer te

1:33:04.060 --> 1:33:07.990

praten over de verbouwing. Er zijn

nu drie varianten uitgewerkt en we

1:33:07.990 --> 1:33:11.470

kunnen dus nu wat kiezen ten opzichte van

11 jaar geleden worden er geen keuze was.

1:33:12.430 --> 1:33:16.420

Er is wel wat veranderd. De laatste 11 jaar

de begrafenissen zijn dan verandert. Het is

1:33:16.420 --> 1:33:19.510

vaak steeds vaker een feestje

dan een droevige, beseft

1:33:19.810 --> 1:33:23.080

samenkomst en wat dat betreft

er ook meer geld aan zo'n

1:33:23.680 --> 1:33:27.220

uitvaart besteed. Nu

de aanpak van het

1:33:27.450 --> 1:33:31.450

centrum een zaak is inspelen op de

veranderingen in de samenleving en als



1:33:31.480 --> 1:33:35.350

liberale partij, doen we dat graag en

het bewijs daarvan is ook de urnenmuur

1:33:35.380 --> 1:33:39.370

die wordt ingericht bij het inrichten

van de nieuwe begraafplaats. Willen

1:33:39.370 --> 1:33:43.270

we daar gewoon bij stilstaan en in de

commissievergadering. Was ook heel

1:33:43.270 --> 1:33:47.140

duidelijk dat de vertegenwoordiger van de laatste

eer de wens uitgesproken – en dat is ook

1:33:47.200 --> 1:33:51.160

al eerder gezegd – de om voor variant

drie te gaan nieuwbouw van het totale

1:33:51.550 --> 1:33:55.480

centrum, want dat past perfect

bij de wensen die nu en

1:33:55.480 --> 1:33:59.260

ook in de toekomst zullen zijn.

De samenleving verandert en

1:33:59.350 --> 1:34:03.250



zal ook veranderen in de toekomst, en daar

moet je voor klaar zijn. De VVD komt er

1:34:03.270 --> 1:34:06.580

uit bij variant drie voorzitter, er

niet bij twee zoals nu voorligt,

1:34:07.330 --> 1:34:10.750

en dat wordt vooral geleid om

die keuze te maken voor twee

1:34:10.870 --> 1:34:14.380

omdat dan de kosten per

begraven is. Wat hoger

1:34:14.380 --> 1:34:17.620

uitpakken moet toch even

de vergelijking voor een

1:34:17.740 --> 1:34:21.730

condoleance van anderhalf

uur is dat een 120

1:34:21.790 --> 1:34:25.660

euro extra voor het gebruik ten

opzichte van variant, twee

1:34:25.750 --> 1:34:29.530

richting drie voor het gebruik voor

een dienst. Een uitvaart is dat



1:34:29.530 --> 1:34:33.400

100 240 euro ten opzichte

van variant twee.

1:34:33.700 --> 1:34:37.630

Uiteindelijk is dat 360 euro,

dat is in zijn totaliteit, met

1:34:37.630 --> 1:34:41.440

andere woorden zon, zeven procent

van het totale uitvaart, wat

1:34:41.530 --> 1:34:45.430

het kost om iemand te begraven,

en dat is volgens de VVD

1:34:45.490 --> 1:34:49.450

eigenlijk nog niet helemaal eerlijk, zoals

dat nu wordt geschetst om het simpele feit

1:34:49.480 --> 1:34:53.440

dat de verbouwing,

van 2009 en niet in

1:34:53.440 --> 1:34:57.280

de afboeking is meegenomen of de afboeking

Daniel is meegenomen in de commissie,

1:34:57.280 --> 1:35:01.120



gaf de voor de wethouder aan van ja, dat

hebben we het anders aangepakt en dat

1:35:01.120 --> 1:35:05.060

vinden wij dat dat niet aan de orde is.

Nou, wij als VVD zijn niet van mening of

1:35:05.470 --> 1:35:09.370

heeft hij niet die mening toegedaan.

Wij denken wel dat die kosten zo

1:35:09.370 --> 1:35:13.150

kort zo snel wel in deze

variant moet uitkomen. En dat

1:35:13.150 --> 1:35:17.080

betekent dus dat het verschil met variant

drie kleiner is. Een interruptie van meneer

1:35:17.080 --> 1:35:20.770

Bouwen. Ja, dank u wel,

voorzitter, u hebt het over zeven

1:35:20.800 --> 1:35:24.700

procent verhoging van de

kosten. Ik. Vorig jaar hebben

1:35:24.700 --> 1:35:28.690

we de grafrechten aanzienlijk

verhoogd in de gemeente,



1:35:29.260 --> 1:35:32.920

dus al met al dan wordt het

verhoging op verhoging – en

1:35:33.310 --> 1:35:36.820

ik heb geen percentage in mijn hoofd,

maar ik denk dat het onderhand

1:35:37.210 --> 1:35:40.960

binnen een paar jaar een

verhoging van 15 tot 20 procent

1:35:40.960 --> 1:35:44.890

wordt. Uit mijn hoofd gerekend vindt u dat

wel acceptabel? Ja, voorzitter, er wordt

1:35:44.890 --> 1:35:48.820

nu twee dingen aan elkaar

geplakt,. Grafrechten, ik heb het

1:35:48.820 --> 1:35:52.600

over de kosten die het nu is. Dat is inclusief

de grafrechten, zoals de heer Bouwman ook

1:35:52.600 --> 1:35:56.410

aangeeft, en nu komt daar overheen.

Dus ongeveer een vijf procent

1:35:56.410 --> 1:36:00.280



hogere kostenplaatje, dus aan de

grafrechten, kan ik niet veranderen. Ik

1:36:00.280 --> 1:36:04.030

kan alleen nu wat veranderen met de

rekensom zoals het er ligt, en van die

1:36:04.030 --> 1:36:07.960

rekensom ga ik nu uit en dan kom ik op die

zeven procent. Dus ja, u geeft aan dat dat

1:36:08.290 --> 1:36:11.980

dat dat daar kan. Ik niet. Ik moet

ergens mee beginnen en ik ga uit van de

1:36:11.980 --> 1:36:15.400

huidige kosten zoals die nu hier zitten. Mijnheer

bouwen heeft behoefte aan een vervolgvraag,.

1:36:17.890 --> 1:36:21.490

Maar als we uitgaan van de verhoging

van vorig jaar, dat was al een.

1:36:23.260 --> 1:36:26.800

Moeilijk, moesten we dat

slikken en dat hebben we

1:36:26.920 --> 1:36:30.340

gedaan en nu nog weer eentje eroverheen.

Wordt dat niet iets te veel.



1:36:30.580 --> 1:36:34.420

Samen opgeteld. Wordt het

te veel. Meneer Bos. Ja,

1:36:34.420 --> 1:36:38.290

voorzitter, ik gaf net aan dat het

het verschil tussenvariant twee en

1:36:38.290 --> 1:36:41.350

drie is dan per

begrafenis. Een 360 euro.

1:36:42.670 --> 1:36:46.660

Ja, wanneer is iets te veel? Ik ik weet

dat is subjectief, kan ik geen objectief

1:36:46.660 --> 1:36:50.620

oordeel over vellen. De voor de één is het veel

en veel anders zal zeggen: nou, ja, wij, wij

1:36:51.220 --> 1:36:54.970

beleven een begrafenis anders, zoals ik al

aangaf en wordt er meer geld uitgegeven.

1:36:55.150 --> 1:36:59.080

Dus ja, dan, als we daar een mooie ruimte

hebben, dan hebben we het daar ook voor over.

1:36:59.260 --> 1:37:03.130



En dat zal ook betekent dat er misschien – en dan

ga ik door voorzitter in mijn betoog is nu niet

1:37:03.130 --> 1:37:06.940

erg vindt. Dan maak je dat. Laten we

dan niet die fout maken die we nu

1:37:06.970 --> 1:37:10.480

11 jaar geleden ook hebben gemaakt

door nu eigenlijk weer een

1:37:10.480 --> 1:37:14.290

halfslachtige aanpassing te doen,

maar een centrum bouwen wat de

1:37:14.290 --> 1:37:18.220

toekomst aan kan en voldoet aan de

laatste eisen waardoor – en dan kom ik

1:37:18.220 --> 1:37:22.120

weer met meneer Bouwman terug, voorzitter,

er is waarschijnlijk ook een ander een

1:37:22.120 --> 1:37:26.110

groter publiek beschikbaar komt die ook

gebruik maken van het centrum, waardoor het

1:37:26.110 --> 1:37:29.950

kostenplaatje ook alles uit zal zien, want dan krijg

je een andere dekking. Voorzitter, dank u wel,.



1:37:31.120 --> 1:37:34.900

Meneer lasher van de fractie van

burgerinitiatief en daarna de heer van der top.

1:37:36.400 --> 1:37:39.820

Voorzitter, ook al wilden wij

graag nieuwbouw in plaats van

1:37:39.820 --> 1:37:43.450

renovatie van de huidige aula zijn

we toch wel gecharmeerd van dit

1:37:43.450 --> 1:37:46.810

plan? We zijn blij dat het college

na het eerdere voorstel ook de

1:37:46.810 --> 1:37:50.530

mogelijkheid voor de zo broodnodige

uitbreiding heeft onderzocht.

1:37:51.250 --> 1:37:55.090

Volgens de inspreek en de uitvaartondernemer

heeft u zeer goed uw huiswerk gedaan

1:37:55.660 --> 1:37:58.580

en hij sprak namens andere

barneveldse uitvaartondernemers.

1:37:59.770 --> 1:38:03.550



De 100 extra vierkante meters,

waar er zelfs als een verrassing.

1:38:04.630 --> 1:38:08.470

Het kostenaspect is. Daarin zeker

meegenomen bij nieuwbouw, zouden de

1:38:08.470 --> 1:38:12.400

kosten van een begrafenis aanzienlijk

hoger worden. Wat ons zeker ook over de

1:38:12.400 --> 1:38:16.000

streep trok, zijn de foto's van

andere gerenoveerde projecten.

1:38:17.170 --> 1:38:21.130

Onze barneveldse allerlei kan straks

een erg mooie plek worden die troost

1:38:21.130 --> 1:38:25.090

vol is en geen reden tot

ergernis geeft, een plek waar

1:38:25.090 --> 1:38:28.960

mensen zich op een cruciaal en verdrietig

momenten in het leven zich thuis

1:38:28.960 --> 1:38:32.560

mogen en kunnen voelen. Dat

betekent wel dat op de



1:38:32.560 --> 1:38:35.890

uitvoering van de plannen een

grote verantwoording rust.

1:38:36.760 --> 1:38:40.090

Het moet wel zou zijn,.

Wel zou worden, zoals het

1:38:40.180 --> 1:38:43.990

ingetekend is, en de extra kosten

die voor de inrichting nodig

1:38:43.990 --> 1:38:47.830

zullen zijn. Dat is een peulenschil

vertelde dhr leverancier,.

1:38:49.390 --> 1:38:52.660

Zonder overigens ons dat

voor te rekenen. Maar

1:38:52.660 --> 1:38:56.590

burgerinitiatief vindt dat Barneveld

goede. Prettige aula verdient

1:38:57.010 --> 1:39:00.970

die zowel van binnen als buiten een

welkom uitstraalt en een goede

1:39:00.970 --> 1:39:03.520



plek is voor een waardig

afscheid. Ik dank u wel,.

1:39:05.620 --> 1:39:07.510

Meneer van de top van de

fractie van de ChristenUnie.

1:39:09.580 --> 1:39:13.510

Dank u wel. Voorzitter, wij kunnen

kort zijn over de renovatie

1:39:13.510 --> 1:39:17.440

van de aula. De wethouder heeft

goed geluisterd naar de kritiek

1:39:17.440 --> 1:39:21.010

op de vorige raadsvoorstel

over de renovatie van de aula.

1:39:21.820 --> 1:39:25.480

De agrarische ondernemers zijn nu nu wel

betrokken geweest bij de keuze voor

1:39:25.480 --> 1:39:29.170

variant. Twee uit de drie

voorliggende varianten: een

1:39:29.170 --> 1:39:32.410

gerenoveerd gebouw met een

eigentijdse uitstraling.



1:39:33.310 --> 1:39:37.210

En de ondernemers zijn tevreden

over deze variant. Ook de

1:39:37.240 --> 1:39:41.230

tariefsverhoging die noodzakelijk is

om de renovatie te bekostigen, is

1:39:41.230 --> 1:39:45.130

acceptabel. De ChristenUnie

vinden het ook een goede

1:39:45.130 --> 1:39:48.850

keuze en hoopt dat we met

deze aula weer jaren

1:39:48.940 --> 1:39:52.720

vooruit kunnen.. Dank u

1:39:52.720 --> 1:39:56.370

wel. Het woord is aan het

college voor een reactie op.

1:39:57.400 --> 1:40:01.210

Raads- inbreng. Dank u

wel, wethouder van den

1:40:01.210 --> 1:40:04.870

Burgwal. Dank u wel,



voorzitter. Mag ik op de hele

1:40:04.900 --> 1:40:08.580

inbreng zal ik de vraag

langslopen, denk ik wel

1:40:08.920 --> 1:40:09.730

even reageren.

1:40:09.950 --> 1:40:10.390

Ik vond.

1:40:10.660 --> 1:40:14.650

In het betoog van mevrouw Van

Blankenburg ook wel het mooie, de de

1:40:14.890 --> 1:40:18.670

het wikken en wegen dat u beschrijft.

Dat is heel herkenbaar. Dus

1:40:18.670 --> 1:40:22.450

dat het goed om dat in dat

dat ook bij u dat het

1:40:22.450 --> 1:40:26.410

overgekomen is, want ik weet waar we mee op pad

gestuurd zijn en ik weet ook de reacties waar u op

1:40:26.410 --> 1:40:28.900

doelde, zoals vertrokken



zijn, een jaar geleden.

1:40:30.550 --> 1:40:34.480

Ik ga in op een aantal punten die

gevraagd zijn. Onder andere bij de

1:40:34.480 --> 1:40:37.150

SGP ging het over de

tijdelijke situatie.

1:40:38.770 --> 1:40:42.250

Daarin zijn we al in gesprek, ook met

begrafenisondernemers, en we hebben.

1:40:43.300 --> 1:40:47.170

De locaties die genoemd zijn. Die hebben nu

van tevoren al geïnformeerd van. Kunnen we

1:40:47.170 --> 1:40:48.250

daar al terecht.

1:40:49.600 --> 1:40:53.560

Daar gaan we dus ook op het moment dat we

hier een een een een een akkoord op krijgen.

1:40:53.790 --> 1:40:57.640

U, als raad gaan we met hun ook de

verdere invulling van die periode

1:40:57.820 --> 1:41:01.720



vormgeven. U noemde ook kijken

naar andere ruimte, zoals

1:41:01.720 --> 1:41:05.500

kerken. Nou, dat is bijvoorbeeld iets

wat nu al gebeurt, en dat is een soort

1:41:05.530 --> 1:41:09.280

uitwijken op basis van de huidige

situatie. Zoals sommigen van u ook heeft

1:41:09.280 --> 1:41:13.060

beschreven: u legt.

Nog extra de vinger

1:41:13.060 --> 1:41:16.900

bij het het opbaren en dan zie je dat

er ook ruimte is beschikbaar zijn bij

1:41:16.900 --> 1:41:19.390

begrafenisondernemers. We

hebben contact gezocht.

1:41:19.560 --> 1:41:20.920

Voorthuizen is wel iets.

1:41:21.010 --> 1:41:24.910

De weg van de kern, maar ook

daar zou mogelijkheden zijn en



1:41:25.300 --> 1:41:29.080

wat ook is, is dat de omdat het een

verbouwing betreft, dat er ook nog steeds zal

1:41:29.080 --> 1:41:32.680

ook tijdens verbouwing gebruik zou

kunnen maken gemaakt worden van het

1:41:32.680 --> 1:41:36.040

rouwcentrum zelf. Daar moet

natuurlijk wel passend zijn.

1:41:36.240 --> 1:41:38.610

Gaan we niet doen terwijl

er geboord wordt.

1:41:39.670 --> 1:41:41.320

Dus ja, we gaan daar

verdere invulling.

1:41:41.400 --> 1:41:42.720

Aangeven dus uw punten zijn.

1:41:42.900 --> 1:41:46.750

Terecht, en daar zullen we

zorgvuldig mee omgaan. Pro

1:41:46.750 --> 1:41:50.740

98 ging eigenlijk.

Nog weer verder.



1:41:51.880 --> 1:41:53.550

En koppelt wat dingen aan

elkaar terecht. Dat.

1:41:53.660 --> 1:41:54.010

U.

1:41:54.320 --> 1:41:58.220

Of tenminste u haalt aan het burgerpanel

wat we van plan zijn. Dat is

1:41:58.280 --> 1:42:01.970

ingegeven vanuit de vraag vanuit

de raad om eens te kijken naar

1:42:02.300 --> 1:42:06.190

natuur begraven en omdat het wel een

hele specifieke manier van begrafenissen

1:42:06.190 --> 1:42:10.060

hadden. Zoiets van laten we dan

ook kijken naar. Hoe zit een

1:42:10.060 --> 1:42:13.930

barnevelders erin?. Ik denk dat uw

suggestie om dat nog breder te trekken

1:42:13.930 --> 1:42:17.500

eigenlijk prima, daar ook een plek in zou



kunnen krijgen. Dan weten we gewoon nog meer

1:42:18.010 --> 1:42:21.910

over eigenlijk de wens tot uitvaart

binnen Barneveld. Dus ik denk

1:42:21.910 --> 1:42:24.700

dat dat een hele goede suggestie

is om dat breder op te pakken.

1:42:26.290 --> 1:42:27.220

Dan het CDA.

1:42:27.840 --> 1:42:28.320

Over de.

1:42:29.380 --> 1:42:33.040

Is er een degelijk? Er is geen

definitief ontwerp, toch wethouder, dat

1:42:33.040 --> 1:42:36.190

klopt. We zitten

namelijk in is.

1:42:36.380 --> 1:42:37.250

Zou het zomaar traject.

1:42:37.250 --> 1:42:41.020

Vormgegeven bij komen nu bij

u met dit voorstel van,



1:42:41.050 --> 1:42:44.860

zullen we deze kant opgaan, en dat betekent

dat we nog op basis van schetsen en

1:42:44.860 --> 1:42:47.980

ideeën bij u

komen. Wij vragen.

1:42:48.880 --> 1:42:52.510

Niet krediet aan u, maar vragen een

dekkingsmiddel. Dat is in de tarieven,

1:42:52.870 --> 1:42:56.560

dus we gaan inderdaad. Het budget is dan

leidend en de volgende stappen is om nu

1:42:56.680 --> 1:43:00.610

naar een schetst of naar echt

tekeningen te gaan komen. Daar wordt

1:43:00.610 --> 1:43:02.980

een architect voor ingehuurd.

Ook daarin gaan weer met

1:43:03.730 --> 1:43:04.960

begrafenisondernemers

aan de gang.

1:43:04.980 --> 1:43:05.280



Aan.

1:43:05.650 --> 1:43:09.370

En de schets die u heeft gezien, is

eigenlijk als een soort bespreken

1:43:09.370 --> 1:43:12.940

document in de met de begrafenisondernemers

om te kijken van stel dat we.

1:43:13.750 --> 1:43:17.740

Die 100 meter erbij hebben, die 100

vierkante meter. Wat zou dat opleveren?

1:43:17.740 --> 1:43:21.130

En zouden dan de ruimtes een

ruimte of de de omvang kunnen

1:43:21.130 --> 1:43:24.610

krijgen zoals men dat wenst? Want

dat ging met name ook over die

1:43:24.610 --> 1:43:28.150

koffiekamer die wat klein

is, er te weinig ruimte in.

1:43:29.620 --> 1:43:33.190

Bij de keuken en te weinig toiletblok.

Nou, daar hebben we al eigenlijk is.



1:43:33.220 --> 1:43:34.420

Het is matig mee gespeeld.

1:43:34.590 --> 1:43:38.100

En nu, als we het akkoord krijgen, we nu,

gaan we de stap maken naar definitief

1:43:38.100 --> 1:43:38.640

ontwerp,

1:43:42.160 --> 1:43:45.550

dan heb ik. Denk

ik verder. Geen.

1:43:46.070 --> 1:43:47.600

Vragen meer liggen.

1:43:48.430 --> 1:43:52.270

Dan geef ik het woord terug aan de

voorzitter. Dank u wel. Dank u wel

1:43:52.300 --> 1:43:56.260

aan de wethouder. Is er behoefte aan

een tweede termijn? Nee, het is

1:43:56.260 --> 1:44:00.190

niet het geval. Dan zijn wij

gekomen aan het einde van

1:44:00.190 --> 1:44:03.790



de beraadslagingen over de drie

agendapunten die daar vanavond in de

1:44:03.790 --> 1:44:07.180

meningsvorming worden, er

geagendeerd en dan gaan we

1:44:07.730 --> 1:44:11.650

pauzeren om ons gereed te maken

voor de besluitvorming. Ik

1:44:11.650 --> 1:44:15.610

verzoek u. Geef

heel goed te letten

1:44:15.610 --> 1:44:19.600

op de bodes, ook als u deze kamer

of als in de raadszaal verlaat

1:44:19.660 --> 1:44:22.900

en misschien even als fracties

ook nog willen overleggen.

1:44:23.620 --> 1:44:27.430

Dat u dat op een ordentelijke manier doet.

Denk om de routing. En als u weer terugkomt,

1:44:27.490 --> 1:44:31.060

maakt u ook gebruik van de hand

Jelle die klaarstaat om u handen



1:44:31.300 --> 1:44:35.290

desinfecteren. Ik schors de

vergadering voor tien minuten tot

1:44:35.350 --> 1:44:37.120

tien voor half tien.

1:44:39.820 --> 1:44:40.330

30

1:58:50.480 --> 1:58:54.470

stem hebbende leden aanwezig in

de gemeenteraad. Mevrouw Van

1:58:54.470 --> 1:58:58.190

der Meer is afwezig. Wat ik u

bij de opening ook mededeelde,

1:58:58.610 --> 1:59:02.510

de raadsleden die in het

bedrijfsrestaurant zaten tijdens de

1:59:02.510 --> 1:59:06.290

beraadslagingen zijn nu ook hierbij

de deur komen te staan in de hal

1:59:06.350 --> 1:59:10.010

voor de raadszaal en kunnen gebruik

maken van hun recht om mee te



1:59:10.010 --> 1:59:13.880

stemmen en eventueel ook

stemverklaringen te geven de microfoon

1:59:13.880 --> 1:59:16.280

staat daar klaar

voor? U allen?.

1:59:18.350 --> 1:59:22.310

In de praktijk stemmen we

dus ook vaak fractiegewijs,

1:59:22.670 --> 1:59:26.570

maar omdat elk lid dat recht heeft om

ook aan de beraadslaging deel te nemen.

1:59:26.600 --> 1:59:30.230

Vandaar de microfoon. Dus als u het

wil gebruiken, laat het men weten –

1:59:30.530 --> 1:59:34.430

en dan krijgt u het

woord. Ook op de tribune

1:59:34.460 --> 1:59:37.910

zitten nu wat meer

raadsleden ook allemaal.

1:59:38.360 --> 1:59:41.870



Dan zijn we denk ik, gereed

voor de besluitvormende

1:59:41.900 --> 1:59:45.440

rondes. Ja, dan

gaan we allereerst

1:59:45.830 --> 1:59:49.550

naar de besluitvorming.

Over de strategisch.

1:59:50.000 --> 1:59:53.780

Agenda 20, 20, 20, 25 van

de regio food valley,

1:59:54.090 --> 1:59:58.020

onder agendapunt drie e.

Er is allereerst een motie

1:59:58.020 --> 2:00:01.950

ingediend die ik in stemming wil

brengen, en dat is de motie van de

2:00:02.130 --> 2:00:06.060

ChristenUnie komt.

Zo is CDA SGP en de

2:00:06.060 --> 2:00:09.540

VVD over de visie die

ontwikkeld moet worden op het



2:00:09.540 --> 2:00:13.260

behoud van de grond en de

stikstofruimte. Voor de

2:00:13.470 --> 2:00:17.310

landbouwer is. De heer

2:00:17.340 --> 2:00:21.270

lascher. Wil daar een stemverklaring over

geven? Zie ik meneer lasher, u heeft het

2:00:21.270 --> 2:00:25.140

woord voorzitter, we blijven

het jammer vinden dat de

2:00:25.140 --> 2:00:29.010

motie niet zo scherp is gesteld als

de indieners in uw verdediging

2:00:29.010 --> 2:00:32.850

verklaarde, maar we vinden hem

wel sympathiek en ook ons

2:00:33.060 --> 2:00:36.360

bij ons ligt de agrarische

sector na aan het hart.

2:00:36.870 --> 2:00:38.940

Daarom zullen wij



deze motie steunen.

2:00:41.910 --> 2:00:45.840

Voorzitter fractie van

lokaal belang, dank u

2:00:45.840 --> 2:00:49.710

wel, voorzitter, wij vinden

elke sector even belangrijk

2:00:49.710 --> 2:00:53.520

en even waardevol. Daar zullen we

zeker aandacht voor hebben, maar we

2:00:53.520 --> 2:00:57.450

zullen toch vanwege de argumenten die gegeven

zijn tegen deze motie stemmen. Dank u

2:00:57.450 --> 2:00:57.660

wel.

2:01:01.350 --> 2:01:05.010

Dan breng ik deze motie in stemming. Mag ik

aan de voorkant vragen als ik het goed heb

2:01:05.010 --> 2:01:08.670

gezien dat de fractie van lokaal

belang en pro 98 daar dan tegen

2:01:08.670 --> 2:01:12.270



stemmen en de rest van de fracties

voor?. Mag ik dan daarmee

2:01:12.300 --> 2:01:14.400

concluderen dat deze

motie is aangenomen?.

2:01:16.440 --> 2:01:17.400

Aldus besloten.

2:01:22.350 --> 2:01:26.160

Agenda zelf dan de

agenda zelf. Wenst u

2:01:26.220 --> 2:01:30.090

deze in stemming? Wenst u daarover

stemming of mag ik concluderen

2:01:30.090 --> 2:01:33.960

dat is zonder stemming

is aanvaard?. Ja,

2:01:34.530 --> 2:01:36.090

dan is deze zonder

stemming aanvaard.

2:01:38.640 --> 2:01:42.240

Onder agendapunt drie twee: de

uitgangspunten: notitie: de rol van de



2:01:42.240 --> 2:01:46.230

gemeenteraden in de governance van de

regio food valley. Daar is een amendement

2:01:46.290 --> 2:01:50.220

door de fractie van lokaal belang

over ingediend, wat ik u eerst in

2:01:50.220 --> 2:01:54.000

stemming wil brengen, maar daarvoor geef ik u

de gelegenheid voor een stemverklaring. Ik zie

2:01:54.150 --> 2:01:57.900

de fractie van de ChristenUnie,. De fractie

van de ChristenUnie. Meneer Scheijgrond.

2:01:58.770 --> 2:02:02.730

Ja, voorzitter, onze fractie heeft de

democratie hoog en daarom vinden wij dat.

2:02:03.630 --> 2:02:06.570

Besluitvorming moet liggen

bij de democratische

2:02:06.990 --> 2:02:10.740

vertegenwoordiger in de gemeente waar het over gaat.

En wij gaan dus niet over andere gemeentes stemmen

2:02:11.010 --> 2:02:12.990

en daarom stemmen wij



tegen dit amendement.

2:02:15.750 --> 2:02:19.290

Dan breng ik het amendement in

stemming. Mag ik concluderen dat, met

2:02:19.320 --> 2:02:23.280

uitzondering van de fractie van

LB, die de indiener is van deze

2:02:23.370 --> 2:02:27.360

van dit amendement, de overige

fracties hier tegen zijn?. Dat

2:02:27.360 --> 2:02:30.420

is het geval. Dan is dit

amendement verworpen.

2:02:32.790 --> 2:02:36.720

Dat brengt u uitgangspunten. Notitie

over de governance van de regio

2:02:36.750 --> 2:02:40.410

food valley zelf in stemming. Een

stemverklaring van de heer Korevaar.

2:02:41.460 --> 2:02:45.270

Pro 98. Meneer Korevaar. Ja,

voorzitter, ik had er op dit onderwerp



2:02:45.300 --> 2:02:49.230

eigenlijk nu een amendement verwacht van

de fractie van de VVD, want die hebben

2:02:49.260 --> 2:02:53.130

aangegeven dat ze een andere visie

hierop hebben. En dan had ik dan

2:02:53.130 --> 2:02:57.090

graag een concreet voorstel voor gezien voordat

we hierover zouden gaan stemmen. Maar die is

2:02:57.090 --> 2:03:00.990

er niet, dus. Nee, aan u

voorgelegd is het voorstel van het

2:03:00.990 --> 2:03:04.590

college en daar gaan we erover

stemmen. Mag ik constateren.

2:03:05.520 --> 2:03:09.300

Dat met uitzondering van de

fractie van lokaal belang,

2:03:09.690 --> 2:03:13.260

de rest van de fracties hiermee

instemmen. Zonder stemming

2:03:13.260 --> 2:03:17.150

aanvaard, aldus.



Dan onder drie

2:03:17.160 --> 2:03:20.940

drie de renovatie en de uitbreiding

van het rouwcentrum de plantage?.

2:03:22.980 --> 2:03:25.650

Wenst u daarover stemming

of nou ja, ik zie een

2:03:26.190 --> 2:03:30.120

stemverklaring van meneer Bos van

de fractie van de VVD. Meneer Bos.

2:03:30.900 --> 2:03:34.800

Voorzitter, wij zullen we

waarschijnlijk naar aanleiding van

2:03:35.160 --> 2:03:39.120

mijn betoog wel duidelijk. We zullen

tegen zijn omdat wij bang zijn dat naar

2:03:39.120 --> 2:03:43.110

11 jaar het centrum wordt vervangen

nu of verbouwd en dat we

2:03:43.110 --> 2:03:47.070

over tien 11 jaar weer aan toe zijn en dan

als afschrijving dan nog vele malen groter



2:03:47.070 --> 2:03:50.430

is dan nu. Dus wat dat betreft. Op

basis daarvan zullen we tegenstemmen.

2:03:53.280 --> 2:03:57.210

Dan breng ik u in stemming. Mag ik concluderen

dat met uitzondering van de fractie van

2:03:57.210 --> 2:04:01.200

de VVD de overige fracties

hiermee instemmen?. Dat is het

2:04:01.200 --> 2:04:03.270

geval. Aldus besloten.

2:04:07.320 --> 2:04:10.830

Amendement hadden we al gehad.

2:04:11.650 --> 2:04:15.420

Het amendement hadden we al. Dit

was het voorstel. Dan zijn we

2:04:15.450 --> 2:04:19.230

onder agendapunt vier toegekomen

aan een aantal besluitvormende

2:04:19.260 --> 2:04:23.250

punten in het tweede blok, en ik ga

ze één voor één met u langs onder



2:04:23.250 --> 2:04:26.190

vier één het bestemmingsplan

tol 19 weg, mol, weg.

2:04:27.780 --> 2:04:31.380

Geen stemming gevraagd.

Zonder stemming aanvaard

2:04:31.950 --> 2:04:34.800

onder vier twee: het

bestemmingsplan garde, bruker weg.

2:04:35.970 --> 2:04:39.150

18 de partiële herziening

in het buitengebied.

2:04:41.250 --> 2:04:42.420

Zonder stemming aanvaard.

2:04:44.790 --> 2:04:48.600

Bestemmingsplan. Ga je broeken weg, wal,

huis, weg. Ook de partiële herziening

2:04:48.600 --> 2:04:52.080

onder agendapunt vier

drie. Wordt geen stemming

2:04:52.080 --> 2:04:54.990

gevraagd. Zonder

stemming aanvaard.



2:04:55.920 --> 2:04:59.580

Onder vier vier het bestemmingsplan

gehoord. Door weg, garde, bruker weg,.

2:05:01.470 --> 2:05:05.190

Wordt de stemmingen gevraagd.

Neen,. Zonder stemming

2:05:05.190 --> 2:05:08.910

aanvaard onder vier vijf het

bestemmingsplan spul. Door

2:05:08.910 --> 2:05:12.900

weg twee in Garderen wordt

er geen stemming gevraagd.

2:05:14.220 --> 2:05:18.060

Zonder stemming

aanvaard. Onder vier

2:05:18.060 --> 2:05:21.960

zes bestemmingsplan is Veldweg

tol, negen weg in kootwijkerbroek

2:05:21.960 --> 2:05:25.740

en Voorthuizen. Zonder

stemming aanvaard.

2:05:27.060 --> 2:05:30.780



Bestemmingsplan hoevelakenseweg

tien onder agendapunt vier

2:05:30.780 --> 2:05:33.930

zeven zonder

stemming aanvragen.

2:05:35.460 --> 2:05:39.390

Onder vier acht de bedrijfsvoeringsorganisaties

van de vallei opper

2:05:39.660 --> 2:05:43.260

het vraagafhankelijk vervoer. Er

wordt geen stemming gevraagd.

2:05:44.730 --> 2:05:48.540

Aldus besloten. Onder vier

punt: negen de jaarrekening

2:05:48.540 --> 2:05:52.140

2019 van de stichting openbaar

primair onderwijs, een

2:05:52.140 --> 2:05:55.290

vallei, educatief,.

Geen stemming,.

2:05:56.190 --> 2:05:59.790

Aldus besloten. Dan

zijn we aan agendapunt



2:05:59.850 --> 2:06:03.600

vijf toegekomen. Het

besluitvorming – blok

2:06:03.720 --> 2:06:07.140

drie. Allereerst

onder vijf één: het

2:06:07.140 --> 2:06:10.410

bestemmingsplan dus groter weg,

één. De partiële herziening

2:06:10.410 --> 2:06:13.380

buitengebied 2012

in Voorthuizen.

2:06:14.880 --> 2:06:18.210

Geen stemming of stemverklaringen.

Zonder stemming aanvaard

2:06:18.870 --> 2:06:22.770

de maand rapportage vijf,

twee. Onder agendapunt vijf

2:06:22.770 --> 2:06:26.250

twee over augustus

20. Zonder stemming.

2:06:27.060 --> 2:06:30.930



Aanvaard dan onder

agendapunt vijf, drie: de

2:06:30.930 --> 2:06:34.680

ontvlechting en de doorontwikkeling

van der Burgt voor zeer voor de

2:06:34.680 --> 2:06:38.100

heer Postma vraagt een stemverklaring.

Mevrouw Pluimers vragend

2:06:38.100 --> 2:06:41.970

stemverklaring, meneer

Bos,. Dank u wel.

2:06:42.060 --> 2:06:45.600

Voorzitter, ja, voorzitter, 22

jaar geleden was de VVD tegen deze

2:06:45.630 --> 2:06:49.230

PPS schuine streep cv

constructie en je zou dan nu

2:06:49.230 --> 2:06:53.070

denken. Wij zijn

voor voorzitter,. Om

2:06:53.070 --> 2:06:57.000

dat ook aan te geven om dat nu bij wijze

spreken voor te zijn. In dat bewijs dat het



2:06:57.060 --> 2:07:00.990

nooit een goed idee is geweest en er zijn voldoende

hobbels geweest. Ik noem maar even de geluidswal. Ik

2:07:00.990 --> 2:07:04.680

noem de rechtszaak met vink in de volgordelijkheid

betreffende de bouw van woningen.

2:07:05.430 --> 2:07:09.060

Maar, voorzitter, het is een geheim stuk, dus

ik kan er verder niet inhoudelijk zozeer op

2:07:09.060 --> 2:07:12.900

ingaan, maar ik wil wel aangeven

dat wij als VVD tegen dit

2:07:12.900 --> 2:07:16.500

voorstel zou zijn, omdat er nog een paar

punten zijn wat niet voldragen zijn.

2:07:16.770 --> 2:07:20.550

En op basis daarvan is het nog

niet afgerond in onze beleving

2:07:20.730 --> 2:07:24.390

en ik moet hem dus om die reden nu op dit

moment op dit moment. We zijn er eigenlijk

2:07:24.660 --> 2:07:27.090



op dit moment tegen dit

voorstel stemmen. Dank u wel,.

2:07:28.920 --> 2:07:29.670

Mevrouw Pluimers.

2:07:30.180 --> 2:07:33.630

Ja, voorzitter, hartelijk dank. Lokaal

belang heeft kritisch naar dit stuk

2:07:33.630 --> 2:07:37.170

gekeken. Vandaar deze stemverklaring.

Met dit besluit komt de

2:07:37.170 --> 2:07:41.040

ontvlechting van zeven de burcht weer

een stuk dichterbij en dat is in onze

2:07:41.040 --> 2:07:45.000

ogen goede zaak. Er is een mooie wijk tot

stand gekomen en het is verstandig van

2:07:45.000 --> 2:07:48.420

de gemeente om uit de deze

PPS constructie te stappen.

2:07:48.900 --> 2:07:52.890

Er zijn veel wijze lessen geleerd uit deze

samenwerking, die belangrijk zullen zijn



2:07:52.890 --> 2:07:56.880

voor de besluiten in de toekomst.

Hiermee worden ook de afzonderlijke

2:07:56.880 --> 2:08:00.750

rollen en petten duidelijker en

beter van elkaar gescheiden. Dit is

2:08:00.810 --> 2:08:04.530

erg belangrijk voor lokaal

belang. De gemeenteraad

2:08:04.530 --> 2:08:08.490

houdt hierbij de regie over alle te

bouwen woonwijken in de hele gemeente

2:08:08.490 --> 2:08:12.240

Barneveld. Wij wensen alle deelnemende

partijen veel succes bij de

2:08:12.300 --> 2:08:16.290

verdere ontvlechting en wij verwachten ook

dat als er bijzonderheden zijn dat het

2:08:16.290 --> 2:08:19.130

ons college ons natuurlijk

op de hoogte zal houden.

2:08:19.290 --> 2:08:23.190

U wel,. Dank u wel



voor de beide

2:08:23.190 --> 2:08:26.760

stemverklaringen. Ik breng het

2:08:26.910 --> 2:08:30.809

stuk onder vijf drie de ontvlechting en

doorontwikkeling van de burger dan nu

2:08:30.840 --> 2:08:34.050

in stemming. Wenst iemand stemming

of mag ik concluderen dat met

2:08:34.440 --> 2:08:38.160

uitzondering van de fractie van de VVD

die door de overige fracties wordt

2:08:38.160 --> 2:08:41.190

gesteund, ja aldus besloten?.

2:08:43.290 --> 2:08:46.470

Dan zijn wij. Om

vijf over half tien

2:08:46.920 --> 2:08:50.850

vroeger dan verwacht in onze

planning we gekomen aan het eind

2:08:50.850 --> 2:08:54.720

van deze vergadering. Ik wil u



hartelijk danken op de keurig

2:08:54.900 --> 2:08:58.530

gedisciplineerd, de manier

waarop we vanavond onder corona

2:08:58.530 --> 2:08:59.670

maatregelen met elkaar.

2:08:59.730 --> 2:09:00.210

Toch.

2:09:00.960 --> 2:09:04.920

Ik weet dat dat zo graag gewenst

wordt, ook fysiek elkaar hebben

2:09:04.920 --> 2:09:08.910

kunnen ontmoeten en met elkaar

hebben kunnen vergaderen. Weliswaar

2:09:08.910 --> 2:09:12.770

in de corona tijd hebben de

raden en de democratische

2:09:12.770 --> 2:09:16.740

orgaan er een uitzondering voor de

democratie moet doorgaan, zal ik maar

2:09:16.740 --> 2:09:20.490

zeggen, maar de manier waarop



we dat vanavond doen, ook met

2:09:20.490 --> 2:09:24.210

alle regels en de mondkapjes

en de routering en de

2:09:24.210 --> 2:09:27.870

afstandsnormen. Dank voor al

die medewerking, let u bij het

2:09:27.870 --> 2:09:31.350

weggaan ook vooral erop

dat we die ook nog even

2:09:31.350 --> 2:09:35.010

vasthouden. De mondkapjes

gaan wij op. De routing wordt

2:09:35.010 --> 2:09:38.940

gevolgd en let even op dat u

per fractie even kijkt op

2:09:38.940 --> 2:09:42.270

de aanwijzingen van de

bodes, ook hoe u vertrekt.

2:09:43.230 --> 2:09:46.920

Dank u wel. We gaan deze

vergadering beeindigen met het



2:09:47.130 --> 2:09:51.000

ambtsgebed en dan wens ik u

welthuis en zien we elkaar weer

2:09:51.059 --> 2:09:53.160

elders. Onze mooie dorpen.

2:10:07.080 --> 2:10:10.950

Genadige en barmhartige God. U

gaf het voorrecht dat wij hier

2:10:10.950 --> 2:10:14.610

samen waren ter behartiging

van de belangen van onze

2:10:14.610 --> 2:10:18.420

gemeente Bill. Uw zege

op onze bespreking doen,

2:10:18.420 --> 2:10:22.230

rusten en wil vergeven

al hetgeen niet was

2:10:22.470 --> 2:10:24.630

tot verheerlijking

van uw naam. Amen.

2:10:26.670 --> 2:10:27.750

Vergadering is gesloten.




